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Slovo starostky 

Vážení spoluobčané, 

dne 18. října proběhlo ustavující zasedání zastupitelstva obce zvoleného v komunálních volbách, které proběhly 
ve dnech 23. a 24. září. Na něm byli zvoleni členové rady, finančního a kontrolního výboru na volební období 
2022–2026. 

ZVOLENÍ ZASTUPITELÉ: Ing. Petra Hartmanová, Libor Červinka, Mgr. Josef Kovaříček, Jiří Řízek, Ing. Petr Rohlena, 
Ing. Petra Brandejsová, Miroslava Podolská, Ing. František Hurych, Mgr. Miroslav Nejman, Ing. Petr Žabokrcký, 
Marta Netíková, Monika Štenclová, Jana Nejmanová, Matěj Kinzel, Jaroslav Ježek. 

RADA OBCE: Ing. Petra Hartmanová (starostka), Libor Červinka (místostarosta), Ing. Petr Rohlena, Mgr. Josef 
Kovaříček, Jiří Řízek. 

FINANČNÍ VÝBOR: Ing. Petr Rohlena (předseda), Marta Netíková, Jana Nejmanová. 

KONTROLNÍ VÝBOR: Ing. František Hurych (předseda), Mgr. Miroslav Nejman, Ing. Petr Žabokrcký. 

KULTURNÍ KOMISE: Ing. Petra Brandejsová (předseda), Miroslava Podolská, Štenclová Monika, Matěj Kinzel. 

ČLENOVÉ KULTURNÍ KOMISE Z ŘAD OBČANŮ: Milena Rohlenová, Mgr.,Ing. Rostislav Hekera, Josef Machač. 

Děkujeme občanům za důvěru, kterou dali nově zvoleným zastupitelům a zastupitelům děkuji za důvěru, kterou 
dali mně zvolením do výkonu funkce starostky. Přeji si, abychom dohromady tvořili tým lidí, který se dokáže 

dohodnout a jde společně za hlavním cílem, aby se nám všem v obcích spokojeně žilo. 

Velice ráda bych poděkovala Miroslavu Samkovi, který jako zastupitel působil tři volební období od roku 2010 
a Olče Hruškové za spolupráci v minulém volebním období.  

Rok 2022 se chýlí ke konci, všichni prožíváme adventní čas, čas příprav na 
vánoční svátky a oslavy, které jsou spojeny s ukončením roku, ale také je 
to období rekapitulace. 

Realizované projekty v letošním roce – nově vybudovaná část chodníku 
v Trnově podél silnice III/32114, oprava místní komunikace a vybudování 
stání pro sběrné nádoby u budovy OÚ, nová výsadba a náves 
v Houdkovicích okolo autobusové zastávky, „Dětské hřiště Houdkovice“ 
a „Workoutové hřiště na Velké Záhornici“. Probíhají restaurátorské 
a pozlacovačské práce na křížku, který byl umístěn „Na Drahách“ 
a v současné době je jeho část odvezena. Největším rozpracovaným 
projektem je „Víceúčelové hřiště v Houdkovicích“. Následně budou 
ve všech obcích vyměněna stávající svítidla za svítidla: PHILIPS CORELINE 
MALAGA LED Pouliční lampa. Mezi připravované projekty patří: 
vybudování části nového chodníku s rozšířením veřejného osvětlení 
na Záhornici, oprava chodníku v Trnově ke hřbitovu, studie: Zahrada 
u Mateřské školy Houdkovice a „Vodní nádrž“ v Houdkovicích. 

Velkým úkolem pro následující volební období bude řešení odpadních vod z domácností v rámci platné 
legislativy s tím související – požádání o prodloužení povolení k vypouštění odpadních vod do vod povrchových, 
pasport kanalizace, aktualizace kanalizačního řádu, smlouvy o odvádění odpadních vod, stanovení výše stočného 
atd. 

Závěrem mi dovolte abych Vám popřála radostné vánoční svátky, plné lásky, pohody a štěstí. Snažme 
se rozlišovat, co je v našem životě opravdu důležité a zásadní, mějme přitom nadhled, shovívavost a toleranci 
k chování či chybám jiných. Do nového roku 2023 Vám přeji mnoho zdraví, štěstí a úspěchů.  

Petra Hartmanová, starostka 

 



ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU 

Upozornění vlastníkům pozemků, na nichž se nacházejí koryta vodních toků.  

Zákon č. 254/2001 Sb., Zákon o vodách 

§ 50 
Povinnosti vlastníků pozemků, na nichž se nacházejí koryta vodních toků 
Vlastníci pozemků, na nichž se nacházejí koryta vodních toků, jsou povinni 
a) strpět na svém pozemku břehové porosty, jakož i obecné nakládání s vodami ve vodním toku, 
b) udržovat břehy koryta vodního toku ve stavu potřebném k zajištění neškodného odtoku vody, 
odstraňovat překážky a cizorodé předměty ve vodním toku, s výjimkou nánosů, pokud tyto činnosti 
neznamenají vynaložení zvláštních nákladů, zvláštní odbornou způsobilost nebo použití speciální techniky, 
c) strpět na svém pozemku vodní díla umístěná v korytě vodního toku, vybudovaná před účinností tohoto 
zákona, 
d) ohlašovat správci vodního toku zjevné závady v korytě vodního toku, 
e) strpět na svém pozemku bez náhrady umístění zařízení ke sledování stavu povrchových a podzemních 
vod a ekologických funkcí vodního toku, například plavebních znaků apod., 
f) umožnit vodoprávnímu úřadu, České inspekci životního prostředí, jakož i správci vodního toku výkon 
jejich oprávnění, 
g) strpět po nich průchod osob podél vodních toků; výjimku z této povinnosti může povolit vodoprávní 
úřad po projednání s příslušným správcem vodního toku; to neplatí na pozemcích v zastavěném území 
a na oplocených pozemcích, 
h) strpět na svém pozemku přirozené koryto vodního toku. 
§ 51 

Povinnosti vlastníků pozemků sousedících s koryty vodních toků 
(1) Vlastníci pozemků sousedících s koryty vodních toků jsou povinni 
a) umožnit správci vodního toku výkon jeho oprávnění, 
b) strpět na svém pozemku bez náhrady umístění zařízení ke sledování stavu povrchových a podzemních 
vod a ekologických funkcí vodního toku, umístění plavebních znaků apod., 
c) strpět, po předchozím projednání s nimi, po nich průchod osob; to neplatí na pozemcích v zastavěném 
území a na oplocených pozemcích, 
d) strpět na svém pozemku přirozené koryto vodního toku.  

 
- Výzva pro občany – nedělní klid: smyslem této výzvy je především zajištění klidu o nedělích a svátcích, během 

nichž by lidé neměli používat hlučné stroje (sekačky, křovinořezy, cirkulárky apod.) Prosíme buďte ohleduplní ke 
svým sousedům. 

- CENA VODY – „DOBRUŠKA a OBCE“ vodné 56,25 Kč/m3 (vč. DPH) – Trnov, Houdkovice. 
- ODPAD – Obecně závazná vyhláška č. 1/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

– sazba poplatku činí 500,-Kč, splatnost od 1.1. do 31. 3. 2023. 
Svozový den v roce 2023–čtvrtek, lichý týden. APELUJEME NA OBČANY, ABY TŘÍDILI ODPAD! Zahradní odpad 
nepatří do nádob na komunální odpad! Pracovníci svozové firmy disponují tabletem, nádoba s odpadem, 
který nepatří do komunální odpadu bude vyfotografována a následně nevyvezena. Podnikatelé nesmí využívat 
odpadový systém provozovaný obcí, ale mají povinnost mít uzavřenou smlouvu se svozovou společností. 

- INFORMOVANOST OBČANŮ: místní rozhlas, SMSinfokanál, webové stránky, Aplikace ČESKÁ OBEC.  
- VOLBA PREZIDENTA ČR: I. kolo ve dnech 13. a 14. ledna 2023, případné II. kolo ve dnech 27. a 28. ledna 2023.  

 

 

 

 

 



Ze zasedání Zastupitelstva obce 

Usnesení č. 27 ze dne 30.5.2022 
I. Bere na vědomí 

ↇ Bod č. 3 Kontrolu závěrů z minulých jednání. ↇ Bod č. 4 Rozpočtové opatření č. 1, 2, 3, včetně úpravy rozpočtu. 
ↇ Bod č. 9 Žádost o odkup části pozemku par. č. 1031/7 v k. ú. Houdkovice. 

II. Schvaluje 
ↇ Bod č. 1 Program jednání a ověřovatele. ↇ Bod č. 2 Určení zapisovatele. ↇ Bod č. 5 Veřejnoprávní smlouvy  
o poskytnutí neinvestiční dotace: ↇ Bod č. 5.1 VS č. 1/2022 s SDH Trnov. ↇ Bod č. 5.2 VS č. 2/2022 s SDH 
Houdkovice. ↇ Bod č. 5.3 VS č. 3/2022 s SDH Zádolí. ↇ Bod č. 5.4 VS č. 4/2022 s SDH Záhornice. ↇ Bod č. 5.5 VS 
č. 5/2022 s MS Borky Trnov. ↇ Bod č. 5.6 VS č. 6/2022 s KPST Záhornice, z.s. ↇ Bod č. 5.7 VS č 7/2022 
s provozovatelem obchodu v Trnově. ↇ Bod č. 5.8 VS č. 8/2022 s MARTA spol. s r.o. ↇ Bod č. 6 Darovací smlouvy 
ve formě peněžního plnění: ↇ Bod č. 6.1 Domácí hospic Setkání, o.p.s. ↇ Bod č. 6.2 Agentura domácí péče České 
Meziříčí. ↇ Bod č. 6.3 Farní charita Dobruška. ↇ Bod č. 6.4 Český svaz včelařů, z.s. ↇ Bod č. 7.1 Zachování pošty 
517 33 v Trnově ve stávajícím rozsahu pod Českou poštou, s.p. ↇ Bod č. 8 15-ti členné zastupitelstvo pro volební 
období 2022-2026. ↇ Bod č. 10 Žádost o poskytnutí bezúročné půjčky na opravu RD v k.ú. Houdkovice.  
ↇ Bod č. 11 Rozpočtové opatření č.4, včetně úpravy rozpočtu. ↇ Bod č. 12 Směnnou smlouvu na pozemky v k.ú. 
Trnov. ↇ Bod č. 12.1 Darovací smlouvu na pozemky v k.ú. Trnov. ↇ Bod č. 12.2 Smlouvu o poskytnutí dotace 
z dotačního fondu Královéhradeckého kraje č. 22POVU1-0010. 

III. Neschvaluje 
ↇ Bod č. 7 Převod pošty 517 33 Trnov na projekt Pošta Partner – pod obec Trnov.  

Usnesení č. 28 ze dne 20. 6. 2022 
I. Bere na vědomí 

ↇ Bod č. 3 Kontrolu závěrů z minulých jednání. ↇ Bod č. 6 Účetní závěrku a závěrečný účet DSO Vrchy za rok 
2021. ↇ Bod č. 7 Účetní závěrku a závěrečný účet Svazku obcí Dřížná za rok 2021. ↇ Bod č. 8 Veřejnosprávní 
kontrolu MŠ Houdkovice. 

II. Schvaluje 
ↇ Bod č. 1 Program jednání a ověřovatele. ↇ Bod č. 2 Určení zapisovatele. ↇ Bod č. 4 Účetní závěrku obce Trnov 
za rok 2021. ↇ Bod č. 5 Závěrečný účet obce Trnov za rok 2021. ↇ Bod č. 9 Žádost o poskytnutí neinvestičního 
příspěvku Svazku obcí Dřížná. ↇ Bod č. 10 Rozpočtové opatření č. 5, včetně úpravy rozpočtu. ↇ Bod č. 11 Zřízení 
kaple Navštívení Panny Marie v Houdkovicích jako obřadní místnost.  

Usnesení č. 29 ze dne 29.8.2022 
I. Bere na vědomí 

ↇ Bod č. 3 Kontrolu závěrů z minulých jednání. ↇ Bod č. 4 Rozpočtové opatření č. 6 a č. 7, včetně úpravy rozpočtu. 
ↇ Bod č. 7.1 Registraci akce č. 117D8210H8700, program 11782 – Podpora rozvoje regionů 2019+, název akce – 
Víceúčelové hřiště v Houdkovicích. ↇ Bod č. 11 Informaci o zahájení přezkoumání hospodaření obce Trnov a DSO 
Vrchy. ↇ Bod č. 12 Informaci o objízdné trase ve dnech 7.9.-8.9.2022 Záhornice. ↇ Bod č. 13.1 Sdělení zástupce 
Povodí Labe, s.p. – čištění části Houdkovického potoku v Trnově. ↇ Bod č. 13.2 Žádost občanů z Houdkovic  
o zabezpečení údržby koryta Houdkovického potoku. 

II. Schvaluje 
ↇ Bod č. 1 Program jednání a ověřovatele. ↇ Bod č. 2 Určení zapisovatele. ↇ Bod č. 5 Smlouvu o peněžité zápůjčce. 
ↇ Bod č. 6 Darovací smlouvu – Vozidlo DA AVIA. ↇ Bod č. 7 Výsledek výběrového řízení na veřejnou zakázku 
malého rozsahu – projekt Víceúčelové hřiště v Houdkovicích. ↇ Bod č. 7.2 Smlouvu o dílo „Víceúčelové hřiště 
v Houdkovicích.“ ↇ Bod č. 8 Kupní smlouvy na prodej pozemků v k. ú. Trnov (ZÁ/OÚTR3/2022). ↇ Bod č. 8.1 Kupní 
smlouvu na prodej pozemku par. č. 537/6 v k. ú. Trnov. ↇ Bod č. 8.2 Kupní smlouvu na prodej pozemku  
par. č. 537/1, 540/4, 540/5 v k. ú. Trnov. ↇ Bod č. 8.3 Kupní smlouvu na prodej pozemku par. č. 537/4 v k. ú. Trnov.  
ↇ Bod č. 8.4 Kupní smlouvu na prodej pozemku par. č. 537/5 v k. ú. Trnov. ↇ Bod č. 9 Žádost o odkup části 
pozemku par. č. 1031/7 v k. ú. Houdkovice. ↇ Bod č. 10 Žádost o odkup části pozemku par. č. 10375 v k. ú. 



Houdkovice. ↇ Bod č. 13 Souhlasné stanovisko k návrhu předprojektové studie CETIN-optická síť obec 
Houdkovice. V projektové dokumentaci budou zahrnuty připomínky obce Trnov.  

Usnesení č. 1 ze dne 18. 10. 2022 
 

V úvodu složili členové zastupitelstva obce slib. 
 

I. Bere na vědomí 
ↇ Bod č. 4 Zprávu o výsledku voleb v obci Trnov. 

II. Schvaluje 
ↇ Bod č. 1 Ověřovatele zápisu a zapisovatele. ↇ Bod č. 2 Návrhovou komisi. ↇ Bod č. 2.1 volební komisi  
a mandátovou komisi. ↇ Bod č. 3 Program jednání. ↇ Bod č. 5.1 Zvolení jednoho místostarosty. ↇ Bod č. 5.2 Pro 
výkon funkce starosty bude člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn. ↇ Bod č. 5.3 Veřejnou volbu starostky  
a místostarostky. ↇ Bod č. 5.4 Zvolení starostky obce – Ing. Petra Hartmanová. ↇ Bod č. 5.5 Zvolení místostarostky 
obce – Libor Červinka. ↇ Bod č. 6.1 Veřejnou volbu zbývajících členů rady obce. ↇ Bod č. 6.2 Zvolení členů rady 
obce – Mgr. Josef Kovaříček, Jiří Řízek, Ing. Petr Rohlena. ↇ Bod č. 7.1 Zřízení finančního a kontrolního výboru, 
oba výbory 3-členné. ↇ Bod č. 7.2 Zvolení předsedy finančního výboru – Marta Netíková. ↇ Bod č. 7.3 Zvolení 
předsedy kontrolního výboru – Ing. František Hurych. ↇ Bod č. 7.4 Zvolení členů finančního výboru – Jana 
Nejmanová, Ing. Petr Rohlena. ↇ Bod č. 7.5 Zvolení členů kontrolního výboru – Mgr. Miroslav Nejman, Ing. Petr 
Žabokrcký. ↇ Bod č. 8.1 Měsíční odměnu pro výkon místostarosty. ↇ Bod č.  8.2 Měsíční odměnu pro výkon 
funkce člena rady. ↇ Bod č.  8.3 Měsíční odměnu za výkon funkce předsedy finančního a kontrolního výboru.  
ↇ Bod č. 8.4 Měsíční odměnu za výkon funkce člena finančního a kontrolního výboru. ↇ Bod č. 8.5 Měsíční 
odměnu za výkon funkce předsedy kulturní komise. ↇ Bod č. 8.6 Měsíční odměnu za výkon funkce člena kulturní 
komise. ↇ Bod č. 8.7 Měsíční odměnu člena zastupitelstva obce bez dalších funkcí. ↇ Bod č. 8.8 Měsíční odměnu 
nečlenovi zastupitelstva z řad občanů člen výborů nebo komise. ↇ Bod č. 8.9 Při souběhu výkonu několika funkcí, 
odměnu neuvolněnému členovi zastupitelstva poskytnout, jako součet zastupitelstvem stanovených odměn 
za jednotlivé funkce. ↇ Bod č. 9 Starostku obce Ing. Petru Hartmanovou jako zástupce obce v DSO Vrchy Trnov, 
Svazku obcí Dřížná. ↇ Bod č. 10 Starostku obce Ing. Petru Hartmanovou jako zástupce na konání valných hromad 
firmy AQUA Servis, a.s. Rychnov nad Kněžnou. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tříkrálová sbírka se tentokrát uskuteční v Dobrušce a ve všech spolupracujících obcích 
v sobotu 7. ledna 2023. 

Celkem po našich obcích projde šest skupinek koledníků. 



SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

Narození nových občánků 

Hlavsa Šimon, Houdkovice 4 25.5.2022 
Ježková Michaela, Houdkovice 39 29.6.2022 
Hekera Václav, Houdkovice 1 21.7.2022 
Pischelová Viktorie, Trnov 117 8.7.2022 
Rohlenová Sára, Trnov 114 14.9.2022 
Myšák Jaroslav, Trnov 104 4.11.2022 
  

 

Významná životní jubilea 

Září  Jánoš Jan, Houdkovice 75 70 let 
Hrnčířová Eva, Trnov 26 70 let Ježek Jaroslav, Houdkovice 39 70 let 
Říjen  Vančík Juraj, Trnov 53 81 let 
Jarkovský Václav, Záhornice 47 91 let Prosinec  
Mrázková Marie, Trnov 83 85 let Mervart Václav, Trnov 34 83 let 
Levová Dana, Záhornice 63 70 let Řízková Anna, Zádolí 23 83 let 
Knap Petr, Trnov 73 60 let Medek Ladislav, Trnov 6 85 let 
Kovaříček Jiří, Trnov 68 60 let Rathouská Věra, Záhornice 20 88 let 
Listopad  Mertová Marie, Záhornice 32 83 let 
Poláková Alena, Trnov 92 65 let Lukášková Hana, Trnov 86 60 let 
Horský René, Záhornice 51 70 let Zilvar Jan, Záhornice 9 65 let 
Brandejsová Libuše, Houdkovice 72  65 let   
    

 
Všem jubilantům blahopřejeme a přejeme hodně zdraví, štěstí a spokojenosti do dalších let! 

Všichni uvedení občané udělili souhlas se zveřejněním. 

 
Rozloučili jsme se se zesnulými 

Rejchrt Jaromír, Trnov 46 21.5.2022 
Roubal Václav, Trnov 17 25.6.2022 
Marek Petr, Houdkovice 87 6.7.2022 
Brandejsová Jarmila, Trnov 77  2.8.2022 
Vostřez Václav, Záhornice 31 8.8.2022 
Rohlena Václav, Houdkovice 70 22.9.2022 

 

 

 

Václav Jiří Vostřez 

Před dvěma lety jsme děkovali panu Václavu Jiřímu Vostřezovi, 
který se zasloužil za obnovení Mariánského sloupu na Staroměstském 
náměstí v Praze. Bohužel při posvícenské mši svaté v kapli 
Nanebevzetí Panny Marie na Záhornici byla občanům sdělena smutná 
zpráva, že pan Václav Jiří Vostřez dne 8. srpna 2022 v nedožitých 100 
letech zemřel. 



POSTŘEHY Z MINULOSTI 

Naše obce na historické mapě 

(autor: Milena Rohlenová, zdroje: Mapy.cz, Wikipedia) 

Chcete vidět, jak vypadaly naše obce před více jak 150 lety na mapě? Mapy jsou přístupné na www.mapy.cz, 
složka historické mapy, určitě stojí za to prohlédnout si, jak naše obce vypadaly v uvedených letech. Kudy vedly 
cesty, jaká byla zástavba atd. Historická mapa II. vojenského mapování, též „Františkovo“ zobrazuje dnešní území 
České republiky před více jak 150 lety. Zde je vyobrazena mapa našich obcí podle mapování Čech z let 1842-
1852. Obsah mapy je v podstatě totožný s I. vojenským mapováním, přidány byly pouze výšky trigonometrických 
bodů (ve vídeňských sázích), avšak zobrazovaná situace se velmi liší. Mapy II. vojenského mapování vznikaly 
v době nástupu průmyslové revoluce a rozvoje intenzivních forem zemědělství, kdy vzrostla výměra orné půdy 
za 100 let o 50 % a lesní plochy dosáhly u nás historicky nejmenšího rozsahu. Obsahem map jsou cesty, zděné 
budovy – vyznačené červeně, stavby ze dřeva černě, Jsou znázorněny přírodní prvky: pole, louky a pastviny, lesy, 
rybníky a toky. Výškové poměry jsou vyjádřeny Lehmannovými šrafami. Pokud si prohlédneme podrobně mapy 
uvidíme různé zajímavosti. Třeba les u Slavěnky dnes už není. Houdkovice – ještě zde není vyznačena žádná 
sakrální stavba a střed obce nezastavěn. Cesta vsí vedla jinak. Hlavní cesty na mapě vedly jinak, důležitá byla 
cesta vojenská, která přes Houdkovice nevedla. Některé tehdy polní cesty jsou dnes hlavní např. z Houdkovic 
na Buchtu a obráceně – některé význam ztratily.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Svatby v Trnově 
(autor: Dana Kořínková, dcera manželů, trnovská rodačka, dnes bydlí v Dobrušce) 

V současné době vzniká nová tradice svateb v krásných kapličkách našich obcí. Již dříve se konaly svatby v Trnově, 
kde byl matriční úřad. Přidáváme pro vzpomínku fotku ze svatby z podzimu roku 1951. Vdávala se paní Miloslava 
Součková, rozená Novotná z Janova a brala si pana Slavomíra Skučka z Chmeliště u Dobrého.  Bydleli ve dvoře, 
než se odstěhovali do Dobrého.  Mnozí si pána pamatují, pracoval v družstvu jako skladník. Ještě jedna milá 
poznámka.  Pan Skuček by letos v prosinci oslavil 100. narozeniny. 
  



PROJEKTY (již zrealizované či v začátcích realizace) 

Chodník Trnov 

REALIZOVÁNO ZA FINANČNÍ PODPORY KRÁLOVÉHRADECKÉHO KRAJE V RÁMCI PROGRAMU OBNOVY 
VENKOVA. 

Projekt: "TRNOV, CHODNÍK PODÉL SILNICE III/32114" 

evidovaného pod číslem 22POVU1-0010 

účel: POVU11 Vybudování chodníku 

Příjemci je poskytována účelová investiční dotace ve výši 
241.000, -Kč z dotačního fondu Královéhradeckého kraje. 

INVESTOR/OBJEDNATEL/PŘÍJEMCE: Obec Trnov 

POSKYTOVATEL: Královéhradecký kraj 

ZHOTOVITEL: Pavel Nejman 

REALIZACE: 08/2022 

 

 

Víceúčelové hřiště v Houdkovicích 
Projekt/akce: "Víceúčelové hřiště v Houdkovicích" 

Zhotovitel: V+V s.r.o., stavební a obchodní firma 

Datum převzetí staveniště: dne 27.9.2022 

Předpokládaný termín ukončení realizace: červen 2023 

Cena díla včetně DPH: 5 655 577,81Kč 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Identifikační číslo akce: 117D8210H8700, Dotace: 2 000 000,-Kč 

PODPORA ROZVOJE REGIONŮ 2019+ 

Podprogram: 117D821 Podpora obnovy a rozvoje 
venkova pro rok 2022 

Dotační titul: 117D8210H Podpora budování a obnovy 
míst aktivního a pasivního odpočinku 

 

 

Workoutové hřiště Velká Záhornice 
Projekt/akce: "Workoutové hřiště Velká Záhornice" 

Zhotovitel: AMECO s.r.o. 

Cena díla včetně DPH: 646 140,-Kč 

Doba plnění: nejpozději do 30.4.2023 

Nadační fond ŠKODA AUTO: darovací smlouva ve výši 
311 021,-Kč.   



KULTURNÍ ŽIVOT 

Vernisáž M. M. Šechtlové v Galerii H  
(autor: Petra Brandejsová)  

V Galerii H se v sobotu 14. května v pozadí probíhající Podorlické 
rally uskutečnila další z řady vernisáží. Výstavu zahajovala paní 
Marie Michaela Šechtlová na téma KRESBA, MALBA, GRAFIKA. 
Paní Šechtlová k nám do Houdkovic zavítala z Tábora, 
dlouholetého bydliště Hlinovských. Autorka se celoživotně věnuje 
převážně grafice, tvorbou ex-libris, knižní ilustraci a v poslední 
době také malbě. 
Paní Šechtlová prezentovala svou tvorbu na více než 100 
individuálních i kolektivních výstav v ČR i zahraničí a my si velice 
vážíme toho, že zavítala k nám do Houdkovic. Naše prostředí je 
určitě zcela něco jiného než to, nač je zvyklá, to si asi umíme 
všichni představit. 
Je docela zajímavé zmínit, že k hlavním tématům autorky patří 
maska, divadlo a cirkus. První akademickou malířku, která se u nás 
v Galerii H objevila, přítomným představil pan Mgr. Alois 
Sassmann, který je starokatolickým duchovním v Táboře, 
sběratelem ex-libris, publicistou v oblasti genealogie a historie. 
Pan Sassman je rodinným přítelem, ale i bratrancem Jirky Hlinovského. S Jirkou má i mnohé společné – jak lásku 
ke genealogii, tedy tvorbě rodopisů, tak lásku k ex-libris, jejichž sběrateli byla celá rodina Hlinovských. 
Výstava probíhala po celý červen a kdo má rád grafiku, kresbu, našel si v ní své. Paní Šechtlová využívá několik 
jedinečných a velice náročných technik. Zajímavá je např. technika mezzotinta, což je dnes poměrně vzácná, 
ale velmi působivá grafická technika tisku z hloubky. Jde o první techniku, která umožnila zaplňovat celé plochy 
obrazu libovolnou barvou. Povrch měděného štočku se nejdřív pečlivě naruší speciálním nástrojem tak, aby získal 
jemnou zrnitost, jednotlivá zrnka se pak odškrabují a celý povrch znovu uhlazuje. Takto náročně připravený 
štoček má nízkou životnost a je možné z něj pořídit jen asi 50 kvalitních tisků. Paní Šechtlová nám postup popsala 
a zhlédli jsme i záznam na YouTube, který nám ukázal, že člověk musí být nejen nadaný, tvořivý, nápaditý, silný, 
zručný, ale i trpělivý. 
 
Výstava historických kočárků v RK  
(autor: Míla Rohlenová) 

Dne 1. června jsme navštívili v MGOH (Muzeum galerie 
Orlických hor) výstavu historických kočárků na zámku 
v Rychnově nad Kněžnou. Výlet připravila kulturní komise 
ve spolupráci s Obcí Trnov. Výstava byla velmi hezká, 
zajímavá. 
Představuje unikátní výběr kočárků historických 
ze soukromé sbírky a nabízí ukázku vývoje dětského 
kočárku od roku 1860 - do roku 1960. Vystaveny jsou 
kočárky sportovní i hluboké, trojkombinace, trojkolky 
i saně pro panenky. 
Exponáty doplňují křestní soupravy, kojenecký textil 
a zavinovačky. 
Krajkové kabátky, čepičky a další dětské oblečení 
je zdobeno výšivkami, paličkovanou krajkou nebo je háčkované či pletené Dále jsme si prohlédli výstavu plakátů, 
autorskou výstavu obrazů a obrazy Orlických hor od významných malířů. Výlet byl pestrý a jen škoda, že z obce 
se zúčastnilo málo lidí. Byl to již několikátý dopolední výlet. Tyto výlety jsou krátké a určené především pro seniory 
ale nejen pro ně. Chceme účastníkům nabídnout pěkný kulturní zážitek finančně, a i fyzicky nenáročný. Snad 
o další výlet bude větší zájem.  



Koncert v kapličce v Houdkovicích  
(autor: Míla Rohlenová) 

Krásná kaple Navštívení Panny Marie v Houdkovicích se stala 16.6.2022 místem dalšího koncertu. 
Kaple se brzy naplnila natěšenými posluchači. Přišlo tolik posluchačů, že se někteří už nevešli dovnitř. Ale i venku 
před kaplí bylo dobře slyšet celý předpouťový koncert. 
Zazpívat přišla místní Alžběta 
Yaghobová se svými přáteli 
Kristýnou Bečvářovou 
a Michaelem Pírem. 
Sešlo se neuvěřitelných téměř 
60 posluchačů všech 
věkových kategorií od malých 
dětí po seniory. 
To při koncertech kaple ještě 
nezažila, a i Panna Maria na 
oltáři byla v údivu. 
V úvodním slovu byla 
připomenuta kulatá výročí 
vztahující se ke kulturnímu 
životu obce - 100 let od 
založení obecní knihovny 
a 100 let od založení 
divadelního spolku. 
I poděkování všem, 
především SDH, který pořádá 
kulturní akce v současné 
době. Také bylo vzpomenuto 
i pana Jiřího Hlinovského, 
který založil v obci Galerii H. 
A pak byl zahájen další již pátý 
koncert v novodobé historii kaple. Alžběta představila sebe i své přátele, prozradila i některé zajímavosti 
z osobního života. Její doprovodné slovo ke každé skladbě bylo vtipné a trefné. A již se linuly kaplí nádherné 
melodie Zpívala písničky, které pro ni složil její přítel. Ale i ty, co napsala sama či své oblíbené. Po dojemné 
písničce beze jména o svých vzpomínkách na domov při dlouhodobém pobytu v Irsku, si mnozí utírali slzičky. 
Zpěv a melodie se střídaly s potleskem. Čas rychle ubíhal a už se blížil konec, ale posluchači si vyžádali přídavkem 
další dvě skladby. To ale ještě nebylo vše, písnička Alžběta od přítele zpěvačky, sklidila veliký úspěch a posluchači 
ji chtěli nakonec slyšet ještě jednou jako další druhý přídavek. Děkujeme zpěvačce i hudebnímu doprovodu 
za pěkný zážitek. 
A poděkování obecenstva zakončené dlouhým potleskem zakončilo tento další úspěšný koncert plný zážitků. 
 
XC MTB Záhornice – závod v rámci Dobrušského poháru 2022  
(autor: Pavel Řízek) 

Dne 22. května se uskutečnil XC MTB 
ZÁHORNICE – ZÁVOD V RÁMCI 
DOBRUŠSKÉHO POHÁRU 2022. 
Prezentace a následné občerstvení, nejen pro 
samotné závodníky, bylo zajištěno v hasičské 
zbrojnici na Velké Záhornici. 
Závodily i děti z našich obcích. 
Máme za sebou 3. ročník bajkového závodu 
na Záhornici. Trať doplněná o několik nových 



úseků byla skvěle připravená. Oproti minulým ročníkům bylo sucho, i když jedna nebo dvě bahnité kaluže nám 
po páteční bouřce na trase zůstaly. 
Řada členů našeho týmu stála podél trati jako pořadatelé, i tak ale jsme měli i své zástupce na startu, a to zejména 
v dětských kategoriích. Kromě běžných kategorií zařazených do Dobrušského poháru, se zúčastnili i 4 nejmenší 
děti ve speciálním závodu odrážedel. Za Indigo Cycling Team zde bojoval Lojzík a svým 3. místem bral bednu. 
V mladších žácích předvedla úžasný výkon Baruška, která také vybojovala bednu na třetím místě, následovaná 
Zíťou (5.) a Matějem (10.). Kategorie 
mladších žáků byla v počtu 
závodníků druhou nejvíce obsazenou 
ze všech. 
Starší žáci už neměli svoji trať, 
ale museli objet celé jedno závodní 
kolo. Za náš tým se na startu sešly 
hned tři zkušené závodnice, 
které zaslouží uznání už jen za to, 
že to zvládly objet. Adélka brala 
třetím místem bednu, Anetka dojela 
4., Verča 5. 
Z dospěláků nás reprezentoval pouze 
Roman v kategorii Veteráni I. Dojel na slušném 8. místě. 
 

 

Dětský den v Zádolí  
(autor: Míla Machačová) 

V sobotu 2. července se uskutečnil 
dětský den, aneb „Hurá prázdniny“, 
v Zádolí.  Přijela i sochařka Šárka, 
která malovala dětem na obličej vše, 
co si přály. Super den se vydařil!  
 
 
 

 

 

 



Rozloučení s předškoláky  
(autor: Petra Hartmanová) 

V pondělí 27. července proběhlo na zahradě Mateřské školy v Houdkovicích slavnostní rozloučení s předškoláky 
aneb pasování budoucích školáků. Program zahájila paní ředitelka proslovem. Poté předškoláci zazpívali, 
přednesli básničku a říkanku, kterou si připravili pro rodiče. Na závěr prošli "malým" zkoušení, za které děti 
obdržely od paní učitelky vysvědčení. Následovalo slavnostní šerpování a předání dárečků. 
Všem předškolákům přejeme hodně štěstí, hodně nových kamarádů a úspěchy ve škole. 

 
Myslivecký den 
Dne 21. srpna pořádalo MS Borky na chatě Březina Myslivecký den. 



Rimini – stolní tenis  
(autor: Mgr. Josef Kovaříček) 

Ve dnech 25.6. – 3.7. 2022 jsem se zúčastnil Mistrovství Evropy veteránů ve stolním tenisu, které se konalo 
v italském veletržním městě Rimini na pobřeží Jaderského moře. Účast mi byla nabídnuta poté, co jsem se umístil 
na republikových veteránech na celkovém 5. místě v kategorii hráčů 70-75 let. Cestu do místa turnaje jsme 
absolvovali autokarem. Celkem se z naší republiky účastnilo ve všech kategoriích asi 100 hráčů, většina dojela 
vlastními auty. 
Cesta byla nekonečná, ale nakonec jsme dorazili 
po nočním přejezdu do hotelu na pláži v pořádku. Další 
den následovala prohlídka města s průvodkyní, samotné 
centrum Rimini se může pyšnit krásnými historickými 
památkami, které tu staří Římané zanechali. 
Večer už ale patřil tréninku, a hlavně slavnostnímu 
zahájení. To bylo skutečně jedinečné a okouzlující, fakt 
jsem si připadal jako na olympiádě. Celkem na plochu 
napochodovalo 41 vlajkonošů a celý ceremoniál trval 
téměř 2 hodiny. Po něm jsme pozdě večer odjížděli 
na hotel a mnozí se šli ještě večer smočit do moře. 
Tak konečně 3. den to začíná. Tajně jsem si přál před 
odjezdem alespoň jeden zápas vyhrát! 
Moje skupina začínala až k večeru po dlouhém čekání 
a trénování ve vedlejší hale. V té hlavní bylo cca 150 stolů. 
V prvním zápase se mně postavil do cesty Němec Klaus 
Fick a kupodivu jsem lehce vyhrál poměrem 3:1, 
poté jsem podlehl francouzskému sympaťákovi Gabrielu 
Baudierovi 3:1. Poslední zápas jsem potřeboval vyhrát, 
abych se dostal do finálové části a nehrál jen o 160 
a horší místo. A to se mi skutečně podařilo, Rakušana 
Gotfrieda Brunnera jsem hladce porazil 3:0. A teď mě jen 
čekala finálová účast, ta byla na programu až za 3 dny.  
Další den totiž následovaly čtyřhry. Mým spoluhráčem 
byl Láďa Kadlec z Pardubic. Ve skupině jsme opět měli 
3 další dvojice. Protože Němců se účastnilo neskutečné 
množství, do skupiny nám nalosovali hned 2 dvojice. 
První jsme porazili snadno, se druhou prohráli, tak opět rozhodoval poslední zápas. Nervozita byla veliká, ale brzy 
jsme ji hodili za hlavu a polsko-finskou dvojici porazili. A tak jsme postoupili mezi top debly. 
Další den byl volný a my jej využili k celodennímu výletu do jedné z nejmenších zemí světa, San Marina. Vše 
začalo báječnou ochutnávkou likérů (cestovka platila degustaci), poté prohlídka a závěrečný banket v soukromém 
vinařství pod hradem. Den neměl chybu. 
Další den mě čekal finálový soupeř, jak jinak opět z německy mluvící země – Rakouska. Bohužel to byl 4. nejlépe 
nasazený hráč, takže šance byla minimální. To se také potvrdilo a pro mě to znamenalo prohru 3:0 a konečné 
65.místo, což v porovnání se svými kamarády a jejich umístěním považuji za velký úspěch. 
Další den jsme s Láďou nastupovali do finálové části ve čtyřhrách, pro tyto účely jsme požádali o přítomnost 
českého trenéra, který byl přítomen v hale. Ono hrát před téměř 3 tisícovkami diváků není nic, co bychom znali. 
Navíc všichni Češi, kteří právě nehráli, chodili povzbuzovat, takže atmosféra byla báječná. Do cesty se nám 
postavila finská dvojice, náš soustředěný výkon si s nimi bez problémů poradil a po výhře 3:0 jsme už byli mezi 
32 nejlepšími Evropany. Další zápas v boji o postup mezi 16 nejlepších nás svedl dohromady s německým párem. 
Vedli jsme 2:1 na sety a 10:6 v rozhodujícím setu, chyběl jeden míček, ale bohužel nám opustilo potřebné štěstí 
a set i zápas jsme prohráli. Vyčítat si to budeme ještě dlouho, přesto celkově 33.místo v Evropě nás velmi těšilo. 
Na závěr musím dodat, že atmosféra v hale, přátelské vztahy mezi většinou hráčů, fantastické zahájení a závěrečný 
ceremoniál mě úplně nadchl. Byl to zážitek na celý život. 
Proto děkuji i našemu obecnímu úřadu, že mi poskytl finanční příspěvek, abych se mohl této akce zúčastnit 
a reprezentovat nejenom obec, náš klub KPST Záhornice, ale i naši republiku. 



KPST Záhornice – hodnocení 1.části soutěže 
(autor: Ing. Petr Žabokrcký, za oddíl stolního tenisu KPST Záhornice) 

Letošní pingpongovou sezonu jsme začali dobře. Letos máme v soutěžích 4 týmy, které hrají regionální přebory 
1. – 4.třídy. 
Po několika letech se vrátili do oddílu naši odchovanci Jakub a Ivan Sivákovi a zájem za nás hrát projevil i Jan 
Ksandr z Dobrušky, bohužel hned ve 2.utkání si poškodil koleno a čeká na operaci. Ze sestavy zatím vypadli 
i Radek Šichan a Petr Jarkovský, oba kvůli dlouhodobějšímu onemocnění a zranění. Přesto máme zatím velmi 
dobré výsledky a 3 týmy se pohybují v popředí tabulek. 
A tým nastupuje ve složení: Jirka a Roman Kovaříčkovi, Blanka Jakubcová a Jakub Sivák. 
B tým hraje nejčastěji v této sestavě: Josef Kovaříček, Jolana Rydlová, Ivan Sivák a Jakub Holanec 
C tým má toto složení: Standa Findejs, Filip Yaghob, Aleš Pícha, Bohouš Vilímek, Petr Žabokrcký a Vlasta Paseka. 
Naším cílem je jednoznačně postup, to znamená všechno vyhrávat! Zatím to plníme. 
Déčko je nově sestavené ze začínajících hráčů: Miloš Vencl, Zdeněk Rejchrt, Petr Hartman, Libor Sedlák, Honza 
Zilvar, David Mervart, Adam Wéber a další.  
Jako nadstandart Pepa Kovaříček s Bohoušem Vilímkem každý měsíc objíždějí po celé republice turnaje veteránů. 
V nich se jim poměrně dobře daří. Neoficiální mistrovství republiky veteránů se konalo o víkendu 19. a 20.11. 
v moravském Hluku. Pepa vyhrál v kategorii 70+ malé finále, když v 6 zápasech vyhrál a jen jednou odešel 
poražen, a to mu stačilo na vítězství v malém finále, tedy celkově 9.místo. Vilímek se 4 výhrami 3 prohrami obsadil 
v malém finále 4.místo. Nyní už všichni začínají hledat naši vesnici Záhornice na mapě, protože výborně 
konkurujeme takovým místům jako je Praha, Liberec, Česká Lípa či Mariánské Lázně. 
I naše práce s mládeží je ceněna. Celkem dochází trénovat do Voděrad nebo na Záhornici 26 dětí, s nimi trénují 
3 trenéři, a navíc pomáhají někteří rodiče. Ti nejšikovnější jezdí po obou krajích (Pardubickém 
a Královéhradeckém) po turnajích. 
A aby toho nebylo málo pořádáme každý měsíc turnaj Grand Prix Záhornice pro příchozí hráče. To znamená, 
kdo si chce zahrát, může přijet a dosyta se vydovádět. Pro větší zájem tyto turnaje pořádáme ve Voděradech. 
  



Výsadba stromů v obci Houdkovice  
(autor: Petra Brandejsová) 

Tento projekt je spolufinancován Státním fondem životního prostředí ČR na základě rozhodnutí ministra 
životního prostředí. 

Celkové způsobilé výdaje: 86 544 Kč 
Výše příspěvku SFŽP ČR:  56 302 Kč 
Výše příspěvku žadatele: 30 242 Kč 

  
Předmětem projektu „Výsadba stromů v obci Houdkovice“ 
byla výsadba stromů, jejímž cílem bylo doplnit stávající 
výsadbu po obci a zároveň obnovit stávající dožívající 
stromořadí v obci. Výsadba byla původně navržena ve 3 
hlavních lokalitách Houdkovic – centrální části obce (náves), 
okolí mateřské školky a dále podél komunikace vedoucí k 
požární nádrži. Celkem bylo navrženo vysazení 34 ks stromů 
různého druhového složení – javory, hlohy, lípy a další.  
Následně došlo z důvodu nesouhlasu některých občanů 
s navrženým rozsahem výsadby, zvolenými druhy nově 
vysazených stromů a v neposlední řadě z důvodu nesouhlasu 
s přesunem křížku ze zahrady MŠ o 2 m směrem 
ke komunikaci, před plot MŠ, k zásadní změně obsahu 
projektu. Obnova stromů neproběhla, již nebylo možné najít 
jiné pozemky ve vlastnictví obce, kam by mohly být navržené 
stromy umístěny. Následně byla podána žádost o posouzení 
změny projektu, spočívající ve značné redukci počtu 
vysazených stromů. Projekt byl se souhlasem Státního fondu 
životního prostředí upraven a vysazeno bylo z původně 
zamýšleného počtu 34 ks stromů pouhých 7 ks.  

Na návsi se tak objevila nová lípa srdčitá, javor babyka a javor klen. Před mateřskou školou pak 4 ks javoru 
červenolistého, který navazuje na javory vedoucí k nádrži a dotváří tak dle návrhu zahradní architektky jednotnost 
stromořadí. 
Cílem výsadeb bylo zajistit novou generaci stromů a zatraktivnit centrum obce. Kromě estetické funkce ale po 
zapojení výsadeb nové stromy i zpříjemní prostor svými 
mikroklimatickými vlastnostmi a budou mít i ekologickou 
funkci. Stromy poskytnou úkryt i potravu pro ptactvo, hmyz 
a drobné živočichy. Použitím malokorunných druhů bude 
vyřešen problém kolize stromů a nadzemního vedení a jejich 
následného nešetrného seřezávání. 
To vše se nám podařilo naplnit za přispění dotačních 
prostředků Státního fondu životního prostředí. Díky zmenšení 
rozsahu projektu však pouze částečně. Obnova stromů mohla 
být zásadní a výsledný efekt by nám radost přinášel další 
dlouhá desetiletí. Centrum obce se podařilo zatraktivnit, 
ovšem jen z poloviny, druhá část spočívající ve výsadbě nové 
aleje z hlohů zjara růžově kvetoucích, vysazena nebyla (alej 
měla být vysazena za návsí, kolem krámu až ke křižovatce 
u mateřské školy). Stejně tak v důsledku přechozích změn 
nebyla obnovena alej vedoucí k nádrži a vysazeny stromy 
na zahradě MŠ.  
Malokorunné stromy byly voleny proto, že jejich výška 
nedosahuje do vedení vysokého napětí, ušetříme na pracném 
a nákladném seřezávání korun, vedoucím k poškození stromů.  



Přestože velká část našeho úsilí a mnoha lidí přišla vniveč, třeba ještě někdy někdo najde chuť se do obnovy 
pustit znovu a čelit nespokojenosti místních s přicházejícími změnami. 
 
Revitalizace návsi v Houdkovicích  
(autor: Petra Brandejsová) 

Jistě jste si všimli, že náves v Houdkovicích prošla výraznou změnou. 
Této změně předcházelo vykácení dvou vzrostlých jehličnatých 
stromů a rozlehlého keře v jejich bezprostřední blízkosti vč. dalšího 
náletu v okolí.  
Hlavní myšlenkou bylo zatraktivnění tohoto prostoru a ponechání 
jednoho hlavního jehličnatého stromu, který bude sloužit jako 
vánoční strom, každoročně slavnostně rozsvěcovaný začátkem 
adventu.  
Oba původní stromy byly vrostlé do sebe, navíc byly znehodnoceny 
polehlým jalovcem, který po svém odstranění odhalil suché větvoví 
svých jehličnatých 
sousedů. Odstraněny 
tedy byly všechny 
jehličnany a vysazena 
krásná sibiřská jedle, 
jejíž tvar by měl být 
kompaktní a jako 

vánoční strom zcela ideální. 
Úpravy pokračovaly vybudováním mlatové cesty, umožňující 
chodcům průchod parkem s možností využití odpočinku na 
umístěných lavičkách (dosud v realizaci). Dosazené stromy byly 
vysazeny s dotační pomocí Státního fondu životního prostředí, 
květinový záhon byl navržen a vysazen společností Green4plan s.r.o. 

vč. rekonstrukce studny.  
Studna se zapomenutě 
krčila v trávě a okolních 
keřích, nyní vyrostla 
do plné krásy, rozzářila 
a pozvedla své okolí, stejně jako labské kameny umístěné v jejím 
okolí. Květinový záhon i nový travnatý povrch svědomitě zaléval pan 
Vaněček, začeš mu patří velké díky, obzvláště vzhledem k parným 
letním dnům, které ujmutí rostlin komplikovaly. Už nyní si však 
můžeme všimnout, že vynaložená práce přináší své plody, vše roste 
a kvete a snad nám nová výsadba bude dělat radost i v dalších letech. 
Součástí návsi je samozřejmě autobusová zastávka, která prošla také 
drobnou rekonstrukcí. Jednalo se o nové podbití stropu, umístění 
časové schránky do 
střešních prostor, 
aby mohly další 
generace s 
očekáváním otevřít 

krabičku a sledovat, co zde jejich předchůdci zanechali. Dále byly 
rekonstruovány lavičky a předlážděna plocha před zastávkou vč. 
odstranění schodu do zastávky, čímž jsme ji učinili 
bezbariérovou. Výhledově nás čeká ještě výměna oken.  
V zastávce jsme umístili malou knihovnu, která funguje zcela 
jednoduše. Zájemci si prohlédnou knihy a pokud se jim některá 



líbí, tak si ji půjčí. Po přečtení ji zase vrátí. Pokud se jim kniha líbí opravdu hodně, mohou si ji nechat a přinést 
třeba jinou ze své knihovny. Pokud máte doma knihy, které nemáte kam dát, také je možné je přidat sem, 
ale všeho s mírou, police má určitou nosnost.  
Také témata knih raději volte opatrně s ohledem na nekontrolovanou dostupnost knih všem věkovým skupinám. 
Snad knihovna plní svůj účel zpřístupnit knihy zájemcům, zároveň ale určitě plní funkci estetickou, 
protože prostředí zastávky mile zútulnila. 
Ráda bych zmínila ještě jeden takový artefakt zastávky. Zvykli jsme si na to, že v každém ročním období je 
zastávka tematicky vyzdobena, čemuž předchází nutný kompletní úklid. Za to vše vděčíme paní Kateřině 
Dynterové, která za úklidem i výzdobou stojí. A já za nás všechny říkám „Děkujeme, vážíme si toho“. 
 

Dětské hřiště v Houdkovicích 
(autor: Petra Brandejsová) 

Donedávna disponovala obec Houdkovice pouze dvěma herními 
prvky (houpačkou a skluzavkou), nacházejícími se za návsí 
na veřejném prostranství. Toto hřiště volalo po obnově i rozšíření 
vhodného velikosti obce a jejího budoucího rozvoje. Obec má 
nyní asi 284 obyvatel a co do počtu dětí je ve srovnání s ostatními 
obcemi na prvním místě. Vzhledem k tomu, že malá dětská hřiště 
je třeba rozšířit a ve všech obcích zároveň rekonstruovat, není to 
pro vedení obce Trnov jednoduchý úkol.  

V obci Houdkovice se do budoucna připravuje zasíťování 
pozemků pro výstavbu rodinných domů a dětské hřiště bude opět 
nejnavštěvovanějším prostranstvím, proto si zaslouží zvýšenou 
pozornost. Navíc jsme si vědomi, že je třeba, aby i malé obce měly 
svým občanům co nabídnout, dětské hřiště je jedním z bodů, 
u kterých se začíná. 
Z původního dětského hřiště zůstal vedle budovy bývalého 
obchodu pouze domeček se skluzavkou, který nijak zásadně 
prostorově nepřekáží umístění posezení v jeho blízkosti. Prostor 
je doplněn o nové posezení tvořené dvěma lavicemi a stolem. 
 

Stará houpačka byla odstraněna a pořízena nová v celokovovém 
provedení. Nová houpačka spolu s dalšími dvěma novými prvky 
(kombinovanou prolézačkou s rohovou lezeckou stěnou a šplhací 
tyčí, dále pak malým kolotočem na stání) byla umístěna na 
volném prostranství ve vlastnictví obce naproti budově bývalého 
obchodu. Obě části hřiště na sebe plynule navazují, sice jsou 
rozděleny komunikací, ale provoz zde je minimální a zásadně 
neohrožuje budoucí návštěvníky. Nové prvky by se do původního 
prostoru vedle bývalého obchodu nevešly, navíc na původním 
místě počítáme s umístěním posezení, které bude sloužit zejm. 

pro účely multifunkčního objektu. Projekt rekonstrukce této 
budovy, která je nyní vzhledem k nedostatečné dispozici i vybavení 
využívána pouze ojediněle, je ve fázi přípravy k realizaci. Tím je 
myšleno vyhledání vhodného dotačního titulu, podání žádosti 
o dotační podporu a její získání, protože bez alespoň částečné 
finanční podpory by byla rekonstrukce budovy pro obec příliš 
nákladná. 
  



 

Talkshow Tomáše Magnuska v Trnově  
(autor: Petra Hartmanová) 

Dne 9. září se uskutečnila talshow 
TOMÁŠE MAGNUSKA s režisérem na 
cestách v Hostinci U Zárybnických 
v Trnově. Přítomný host Bára Jánová, 
která vyprávěla o hereckých začátcích. 
Přiblížila zákulisí ze seriálu Slunečná 
a soutěže reality show Survivor Česko 
a Slovenko 2022 a společně 
s režisérem Tomášem Magnuskem 
vzpomínali na společné příhody. Akce 
proběhla v příjemném komorním 
a přátelském duchu. Za uskutečnění 
akce děkujeme především Míle 
Rohlenové. 

V Houdkovicích jsme se loučili s prázdninami  
(autor: Veronika Frišová, Veronika Kališová) 

Sbor dobrovolných hasičů v Houdkovicích a Spolek 
Houdkovice pro všechny uspořádali v sobotu 
27.8. 2022 Loučení s prázdninami spojené 
s grilováním a programem pro děti. Po celý den byl 
k dispozici obrovský skákací hrad, děti si mohly 
projít samostatně stanoviště s úkoly, které musely 
splnit. Jako odměnu za absolvování stanovišť si děti 
vysloužily balíček, který dostaly výměnou za 
orazítkovanou kartičku. Stanovišť bylo 9 povinných 
a 1 nepovinné, kdy si mohly na památku vyrobit 
žabku. Kdo chtěl, mohl si nechat pomalovat obličej. 
Dále si mohly pohladit sovy a dozvědět se, jak se 
o takové sovy starat. 
Během dne si návštěvníci mohli dát grilovaná kuřata a kýty. Dětský den nakonec navštívilo 35 dětí. 
Na závěr bychom rádi poděkovali všem, kteří se podíleli na přípravě i průběhu dětského dne. Počasí se vydařilo 
a věříme, že si děti závěrečný den prázdnin užily. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Svatba v kapli Panny Marie v Trnově dne 11. 6. 2022 - novomanželé Ungrádovi. 

 

Svatba v kapli Navštívení Panny Marie v Houdkovicích dne 24. 9. 2022 – novomanželé 
Řízkovi. 

 

Novomanželům přejeme hodně štěstí, spokojenosti, radosti, životních úspěchů a ať je vaše 
společná cesta životem přesně taková, o jaké jste snili. 



Tenis klub Záhornice 
(autor: Jan Zilvar) 

Záhorští příznivci tenisu si letošní 
sezónu užili, nebylo se na co 
vymlouvat, počasí nám přálo, 
tak při troše volného času jsme 
byli na kurtu. Důkazem toho jsou 
uspořádané hned dva turnaje pro 
členy našeho klubu. 
První turnaj proběhl 5.6.2022, byl 
zároveň i 1.ročníkem turnaje 
smíšených dvojic ve čtyřhře. 
Smíšená dvojice znamená, že se 
dvojice skládá muž a žena. 
Dělá nám velkou radost, že jsme 
poskládali takových dvojic 5. A tak 
se v týmech objevily dva 
manželské páry (1.Čtvrtečkovi, 
3.Zilvarovi), otec s dcerou 
(2.Novákovi), kamarádi (Mucha, 
Jarkovská), děda a vnučka (Vrátný, 
Šafářová). Páry na stupních vítězů 
byly odměněni poháry a každá z 

žen obdržela kytici kopretin, které kvetly v tu dobu u kurtu. Dámám děkujeme za tenisové momenty po jejich 
boku. 
Druhým turnajem byl tradiční posvícenský. A jak se říká...každý den nemůže být posvícení...tak počasí nám 
nepřálo a v stanovený termín 28.9.2022 jsme odehráli ¾ zápasů...více nám déšť nedovolil. Dohrávky proběhly 
v pátek 7.10.2022 již za slunného počasí. 
Vzhledem k tomu, že oba turnaje vyhráli manželé Čtvrtečkovi z Přepych, odnáší si tak z letošní sezóny cenný 
double. Gratulujeme! 
Chtěl bych poděkovat každému jednotlivci, který se podílel v loňském roce na nátěrech oplocení okolo kurtu, 
obci Trnov a hasičům za podporu, která nám pomáhá udržovat kurt v provozuschopném stavu a sponzorovi 
stavební firmě Štěpánek spol. s.r.o. z Opočna za sponzorské dary k nákupům pohárů a drobných cen. 



Halloweenský podvečer 
(autor: Petra Hartmanová, Aleš Pekáč) 

Hallowenský podvečer se uskutečnil v sobotu 15. října v hasičské zbrojnici na Záhornici. Akce se zúčastnily děti 
s rodiči, každý si vybral dýni, kterou 
následně namaloval, vydlabal a vyřezal. 
Práce šla všem pěkně od ruky. Ve volné 
chvíli se mohli občerstvit, vymalovat 
a listím polepit papírového ježka. Když 
byly dýně, jak se patří vyparáděné, dostaly 
děti pokyn, obléknout se, vzít svou dýni 
a počkat venku. Akce totiž byla zakončena 
strašidelnou stezkou za pokladem. 
Každý si k dýni odnesl část pokladu – 
dobrotu a hračku. 

 

Vernisáž výstavy – Martin Bouda litografie 
(autor: Petra Hartmanová) 

Dne 8. října se uskutečnila za hezkého počasí, v podobě babího 
léta, v Galerii H v Houdkovicích slavnostní vernisáž výstavy – 
Martin Bouda-litografie za osobní účasti autora. Vernisáž výstavy 
zahájil Mgr. Alois Sassman hudebním doprovodem na kytaru. 
Následovalo uvedení akademického malíře Martina Boudy, 
představení jeho tvorby, seznámení s jeho rodinou a nechyběly 
historky ze setkání pana Sassmana a pana Boudy. Dozvěděli jsme 
se informace o litografické dílně v Říční ulici v Praze, kde se tiskne 
formou kamenotisku již 111 let a další zajímavosti z prostředí 
umělecké tiskárny. Na závěr došlo na přípitek a přání. 
S přípravou vernisáže pomohly členky kulturní komise Petra Brandejsová a Mirka Podolská. 
Děkujeme paní Jiřince Hlinovské a paní Mirce Kovaříčkové za příjemně strávené odpoledne! 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Drakiáda v Houdkovicích 
(autor: Veronika Řízková) 

V neděli 16. 10. 2022 jsme využili 
krásného slunečného a trochu 
větrného počasí, navázali jsme na 
loňský rok a uspořádali jsme 
přátelské setkání, při kterém si děti 
pustily draka a rodiče si poklábosili. 
Odpoledne jsme se sešli v počtu 
třiceti osob na louce nad kravínem 
a pouštěli draka. Počasí nám přálo, 
drak nikomu neuvízl a ani neodlétl, 
akce proběhla bez problému 
a výsledkem bylo příjemně strávené odpoledne. Každý, kdo přišel s drakem, dostal sladkou odměnu a malé 
občerstvení. 
Děkujeme všem zúčastněným za přípravu, občerstvení, SDH Houdkovice za svařák pro dospělé a pitíčka pro 
děti a věřím, že se podobná akce bude znovu konat příští rok. 
 
Drakiáda a dlabání dýní na letišti v Trnově 
(autor: Petra Hartmanová) 

V pátek 28. 10. se 
uskutečnila, po dvouleté 
pauze, drakiáda 
a dlabání dýní na letišti v 
Trnově. Sešli jsme se 
v hojném počtu, 
především díky hezkému 
počasí a ideálnímu větru. 
Péťa Pavlů upekla 
perníčky v podobě draků 
a děti si je mohly 
barvičkami ozdobit 
a sníst. Když už nechtěly pouštět draka, vybraly si svou dýni, kterou si vyzdobily na blížící se svátek Halloween. 
Nakonec si každý mohl opéct buřta a ochutnat pečenou bramboru se solí. 
 
Halloween po Houdkovicku 
Dne 29. října se v Majáku konal Halloween po Houdkovicku. Program zahrnoval např. dlabání dýní nebo 
strašidelnou stezku za kouzelným lektvarem. 

 

 

 

 

 

 

 



XIV. Setkání seniorů 
(autor: Petra Brandejsová) 

Dne 10. listopadu 2022 proběhlo mezi seniory tolik 
oblíbené společné setkání v Hostinci U Zárybnických 
v Trnově. Na programu bylo vystoupení předškolních dětí 
z Mateřské školy v Houdkovicích. Děti kupodivu netrpěly 
žádným stresem z veřejné produkce, jakékoli zadrhnutí či 
zapomenutí braly s velkým humorem. A to je dobře. 
Následovala přednáška Mgr. Jiřího Macha, 
který přítomným poutavě vyprávěl o zajímavostech 
blízkého okolí (Podorlicko a Orlické hory). Poté dostal slovo 
Ing. Mgr. Rostislav Hekera, vedoucí odboru sociálních věcí 
a zdravotnictví – Městský úřad Dobruška, na téma rizika 
dnešní doby a s tím spojeny informace o prevenci pro 
seniory.  

Závěrem seznámila starostka Ing. Petra Hartmanová přítomné se 
základními statistickými údaji našich obcí, zmínila již realizované akce, 
stejně jako ty zamýšlené. Občerstvení všem zpříjemnilo odpoledne 
a bylo poslední tečkou. 
Všem přejeme pevné zdraví a dá-li Pán Bůh, zase za rok… 
 

Školení první pomoci  
(autor: Petra Hartmanová) 

Dne 11. listopadu se uskutečnilo 
"Školení k poskytování první 
pomoci a záchraně života", které 
provedla zdravotnice ze 
Zdravotnické záchranné služby 
Královéhradeckého kraje – 
Rychnov nad Kněžnou. Akce byla 
pořádána Okrskem hasičů č. 11 
a obcí Trnov. Účastníci byli 
informováni, jak poskytnout první 
pomoc při životu ohrožujících 
stavech, jak postupovat při 
úrazech jako jsou zlomeniny, krvácející rány, křeče a na závěr popáleniny. 

 

Beseda Nepál s Magdou 
Michlovou  
(autor: Petra Hartmanová) 

Cestopisná beseda – Nepál 
objektivem a vyprávěním Magdy 
Michlové proběhla ve čtvrtek 
3. listopadu 2022 v Galerii H 
v Houdkovicích. 

 

 

 



Koncert Lukáše Hvězdy a Nely Kališové v Houdkovicích 
(autor: Míla Rohlenová) 

V tento podzimní čas dne 18. listopadu přijel potěšit posluchače 
mladý nadaný hudebník Lukáš Hvězda. Toho mnoho 
Houdkováků zná jako hasiče ze závodů či rozhodčího 
sportovních utkání. Sem přijel zahrát své i další skladby. Přivítala 
ho zcela zaplněná kaple natěšených posluchačů. Lukáš nejen 
zahrál a zpíval, ale vystoupení zpestřil i znalostní soutěží. Jako 
host vystoupila zatím nejmladší účinkující místní Nela Kališová. 
Krásně zahrála několik skladeb na akordeon. Bylo vidět, že ji hraní 
baví a jsou znát výsledky studia hry v hudební škole. Můžeme se 
těšit na další koncerty. Za svou hru sklidila velký potlesk. Potlesk, 
někdy i ve stoje, zněl kaplí po každé Lukášem zahrané skladbě. 
Lukáš, ač byl nastydlý, zvládl zpěv na jedničku. Posluchači si 
potleskem vyžádali i 2 přídavky. V nádherné přátelské sváteční 

atmosféře, navozující přicházející adventní čas, si všichni zazpívali poslední písničku vánoční. 

 
Ochutnávka vín z vinařství AMPELOS na Záhornici 
(autor: Petra Hartmanová) 

Ve středu 16. listopadu se uskutečnilo v hasičské zbrojnici na Velké Záhornici ochutnávka vín – to nejlepší z 
vinařství AMPELOS 
z Vrbovce pod vedením 
pana Jaroslava Geršla. 
Parádní zázemí 
a občerstvení bylo v režii 
"ŽEN ZE ZÁHORNICE" 
pod vedením Moniky 
Štenclové a výbornou 
škvarkovou pomazánku 
připravili manželé 
Machovi. 

 



Rok 2022 v činnosti hasičů okrsku č.11 
(autor: Pavel Brandejs) 

Okrsek hasičů č.11 v rámci sdružení hasičů ČMS okresu RK sdružuje Sbory dobrovolných hasičů v Trnově, 
Houdkovicích, Zádolí, Záhornici a Semechnicích. Omezeními způsobenými pandemií Covidu byla ovlivněna 
činnost našich sborů v uplynulých dvou letech a nemohl být uspořádán ani okrskový hasičský ples na začátku 
roku 2022, ale od jara 2022 jsme se mohli už konečně vrátit k normální činnosti. I když, úplně normální činnost 
to nebyla, protože první akcí, kterou výbor okrsku zajišťoval, byla v březnu pomoc při organizaci a doprava 
humanitární pomoci uprchlíkům z válkou postižené Ukrajiny. Ta normální činnost začala až odloženou výroční 
valnou hromadou okrsku 19.3. v Majáku v Houdkovicích.  
Dle zajetého plánu se ale už 
uskutečnila okrsková soutěž 
v požárním útoku, tentokrát 
zorganizovaná SDH Záhornice 
15.5. v areálu na Bašáku. 
Zúčastnilo se ji všech 5 sborů 
našeho okrsku, zvítězili muži 
SDH Houdkovice časem 
32,3 sec. Druhé bylo družstvo 
Semechnic, třetí Záhornice, 
čtvrtý Trnov, páté Zádolí. Své 
dva tréninkové pokusy provedlo také společné družstvo mužů okrsku v kat. nad 35 let jako přípravu na okresní 
kolo. Toho se toto společné družstvo zúčastnilo 4.6. ve Vrbici. 
Druhou naplánovanou akcí bylo uspořádání školení k poskytování první pomoci a záchraně života, které proběhlo 
11.11. na sále hostince v Trnově. 40 posluchačů si vyslechlo užitečné informace, které nám poskytla zdravotnice 
ze záchranky z Rychnova nad Kněžnou. 
Blíží se konec roku, ten probíhá pravidelně ve znamení přípravy výročních valných hromad našich sborů a pro 
výbor okrsku hlavně ve znamení přípravy okrskového hasičského plesu, který se rozhodl po dvouleté přestávce 
uspořádat. Ples se uskuteční 14. ledna 2023 na sále hostince „U Zárybnických“ v Trnově, hrát bude skupina 
Song, připravena bude bohatá tombola. 
Zveme Vás všechny na tento ples, prosíme též naše tradiční sponzory o příspěvek cenami do tomboly. Svou 
účastí na plese, poskytnutím cen do tomboly a zakoupením losů nám pomůžete s úhradou zvýšených nákladů 
na uspořádání plesu a podpoříte činnost našich sborů, neboť z výdělku plesu podporujeme činnost kolektivů 
mládeže v našich sborech, přispíváme na nákup cen do soutěží a na oslavy kulatých výročí založení našich sborů. 
Výbor okrsku přeje Vám všem klidné prožití vánočních svátků a celého roku 2023, co nejmenší postižení složitou 
finanční situací, hlavně ať nás válka více nezasáhne, k tomu hodně zdraví a „Sejdeme se na plese“.  
(Ilustrační fotografie z okrskové soutěže 15.5.2022 na Bašáku na Malé Záhornici) 

 



Jarní až podzimní sezóna mladých hasičů z Houdkovic 
(autor: Jana Vaněčková) 

Po dvouleté odmlce, kdy bylo setkávání a soutěžení 
mladých hasičů z důvodu pandemie Covid-19 velice 
omezeno, přišel konečně „normální“ rok bez různých 
zákazů a omezení. V rámci celoroční činnosti jsme se s 
dětmi zúčastnili několika soutěží a společných akcí. Kolektiv 
tvořilo 1 družstvo starších a 1 družstvo mladších, které bylo 
složeno více jak z poloviny z prvňáků nebo předškolních 
dětí. 
Ve středu 9.3. 2022 jsme se s dětmi sešli v klubovně 
v „Majáku“, kde plnily tzv. odborky. Mladší získali 
odbornost – preventista junior a starší odbornost – 
preventista. 
Dne 23.4.2022 se vydalo družstvo starších doplněno 
několika mladšími dětmi na soutěž do Bystrého v Orlických 
horách. Soutěžilo se v disciplínách CTIF dle mezinárodních 
pravidel, tzn. že byl každému družstvu určen podle věku 
jednotlivých závodníků čas, za které mělo disciplínu splnit. 
I když jsme tyto disciplíny neměli ještě moc natrénované, 
tím víc nás potěšilo konečné umístění. Ve štafetě CTIF 
skončily naše děti na 2. místě a v útoku CTIF dokonce na 
1. místě. Celkově děti tuto soutěž, které se zúčastnilo 
12 družstev, vyhrály. 
Na další soutěž jsme se všichni těšili, protože se konala 
u nás v Houdkovicích a to 7.5.2022. Tato soutěž byla 

realizována za finanční podpory Královéhradeckého kraje. Soutěže se zúčastnilo 11 družstev mladších a zároveň 
11 družstev starších. Mladší začali štafetou požárních dvojic. Rychlejší hlídka zaznamenala čas 81,93sek a tuto 
disciplínu vyhrála. Starší se nejdříve představili na štafetě CTIF, kde dosažený čas 91,11 sek znamenal průběžné 
3. místo. Potom následovalo přehození disciplín. Mladší zvládli zaběhnout štafetu CTIF v čase 122,57 sek a v této 
disciplíně se umístili na 4. místě. Potom jsme šli fandit starším na štafetu dvojic. Zde se ale bohužel jeden 
ze soutěžících dotkl kužele a to znamenalo 10 trestných a konec nadějí na pěkné umístění. V této disciplíně 
obsadili starší až 9. místo. Po odběhnutí všech družstev následovalo závěrečné vyhodnocení. O celkovém 
umístění rozhodoval součet umístění z jednotlivých disciplín, popř. součet časů. Starší se se součtem 12 umístili 
na 6. místě. Mladší měli součet časů 5- shodný s dětmi z Olešnice, a tak rozhodoval součet časů, ten jsme měli 
horší, ale i tak se naše mladší děti umístily na krásném 3. místě. Všechna družstva byla odměněna diplomy 
a věcnými cenami. 
Družstva na prvních až 
třetích místech 
obdržela navíc poháry 
a medaile. 
O týden později jsme 
se s některými dětmi 
vydali do Rokytnice 
v Orl. horách na soutěž 
jednotlivců v běhu na 
60 m s překážkami. 
Zde se nejvíce dařilo 
děvčatům ve starší 
kategorii. Na krásném 
3. místě se umístila 
Zuzka Řízková s časem 
14,22 sek, kdy ji jen 



o 0,11 setin utekla účast na mistrovství České republiky. Veronika Kalivodová se umístila na 8. místě (15,60 s), 
Justýna Dynterová na 12.místě (16,03 s), Gita Brandejsová na 15.místě (16,52 s), Natálie Rejchrtová na 30.místě 
(18,94 s) a Karolína Hrdá na 43.místě (22,86 s) z 52 účastnic. V mladší kategorii děvčat nás reprezentovala jen Ina 
Brandejsová, která se umístila na 12.místě (26,70 s) z 37 závodnic. V mladší kategorii chlapců se nejvíce dařilo 
Járovi Ficencovi, který skončil na 11.místě (23,50 s), Jakub Kališ se umístil na 14.místě (24,32 s) a Tomáš Vaněček 
na 19.místě (26,73 s) ze 42 účastníků. V kategorii přípravky nás reprezentovala Johanka Šolínová, která se umístila 
na 6. místě z 11 účastnic. 
Do hodnocení družstev se 
v rámci Ligy mládeže 
započítávaly 3 nejrychlejší 
časy. Družstvo mladších 
se součtem 1:14,52 obsadilo 
celkově 4. místo a družstvo 
starších obsadilo pěkné 
3. místo se součtem 0:45,85. 
Na soutěž, na kterou se 
nejvíce těší děti, jsme se měli 
vydat v pátek odpoledne 
27.5.2022 do Ještětic, 
ale počasí bylo proti (pršelo 
a byla zima). Po vzájemné 
dohodě jsme tedy na tuto 
soutěž vyjeli v sobotu ráno. 
Konalo se zde okresní kolo 
celostátní hry PLAMEN. Po 
zaregistrování jsme postavili 
stany a šli na nástup. Počasí si s námi hrálo, chvíli svítilo sluníčko, pak se zatáhlo, přišel vítr, chvíli pršelo, a tak to 
bylo dokola. Až navečer se počasí umoudřilo. A jak si vedli naše děti v sobotních disciplínách? Mladší zaběhli 
požární útok v čase 40,99 s (6.místo), požární útok CTIF v čase 2:22,39 (5.místo), štafetu 4x60m v čase 1:03,47 
(3.místo). Starší se potýkali s různými zraněními, v některých disciplínách jsme museli improvizovat a jednotlivé 
soutěžící na úsecích přehazovat. Požární útok zaběhli v čase 30,44s (4.místo), požární útok CTIF v čase 1:37,06 
(7.místo) a štafetu 4x60m v čase 48,61s (3.místo). Navečer se ještě běžely první pokusy štafety CTIF. Obě naše 
družstva zaznamenala nějaké nedostatky. V sobotu večer si některé děti zahrály hru Cub s kamarády z Černíkovic 
a některé šly na diskotéku. Po nedělním probuzení a snídani se pokračovalo v soutěžení. Oběma našim družstvům 
se podařilo odstranit nedostatky z prvních pokusů ve štafetě CTIF, mladší zaznamenali čas 1:59,41 (8.místo) 
a starší 1:26,83 (2.místo). Poslední disciplínou byla štafeta požárních dvojic. Mladší zazmatkovali a obdrželi 
bohužel trestné sekundy, dosažený čas 1:43,88 stačil pouze na 9.místo. Starší splnili tuto disciplínu v čase 

0:59,21 (2.místo). Po obědě 
následovalo skládání stanů 
a závěrečné vyhodnocení, do 
kterého se ještě započítalo 
umístění z podzimního 
„braňáku“, ve kterém 
se mladší umístili na 
10. místě a starší na 5.místě. 
Celkově se mladší umístili na 
6.místě z 15 družstev. Starší 
se nakonec umístili 
na výborném 1. místě před 
velkými „rivaly“ z Lukavice 
a Černíkovic a postoupili tak 
do krajského kola. 



Za tento pěkný výsledek obdržely děti od obce Trnov značkové kšiltovky. 
Krajské kolo hry PLAMEN se uskutečnilo 11.-12.6.2022 na atletickém stadionu v Dobrušce a na hřišti v Bystrém v 
Orl. horách. Začátek se vůbec nepovedl, projevila se tu nervozita a ve štafetě dvojic tak naši svěřenci obsadili 
poslední 10.místo za čas 1:03,00. Postupně se otrkávali a dosáhli těchto výsledků: požární útok - 5.místo (27,74s), 
štafeta 4x60m – 4.místo (47,10s), štafeta CTIF – 3.místo (1:20,89). Další dvě disciplíny se běžely v neděli v Bystrém. 
Ve velkém horku nejdříve proběhla disciplína požární útok CTIF, kde děti obsadily 6.místo (1:26,23). Poslední 

disciplínou byl závod požárnické 
všestrannosti. Rychlejší hlídka 
doběhla v čase 26,28 min, který 
znamenal 3.místo v této disciplíně. 
Celkově se naše děti umístily na 
6.místě, od čtvrtého je dělil pouhý 
jeden bod. 
Další soutěže, které jsme se s dětmi 
zúčastnili, byl dne 19.6.2022 
„Pohár hasičské mládeže“ v 
Opočně. Soutěžit přijelo celkem 
7 družstev mladších a 10 starších v 
disciplínách: štafeta 8 členů 
a požárním útoku. Velice mile nás 
překvapili mladší, když nedali 
soupeřům vůbec žádnou šanci 
a obě disciplíny s přehledem 
vyhráli (útok – 31,95s, štafeta – 
44,57s). Obdrželi tak medaile 
a pohár za první místo, a navíc 
i putovní pohár. Kromě toho si 

ještě Matouš Dyntera odnesl pohár hasiče za nejmladšího kluka ze všech soutěžících. A jak si vedli starší? Štafeta 
se nepovedla, dosažný čas 43,51s znamenal průběžné 6.místo. Požární útok se ale naopak povedl, děti naplnily 
terče v 2.nejrychlejším čase 24,53s. Do celkového hodnocení se ale započítával součet časů, a ne součet umístění, 
a to pro naše starší družstvo znamenalo konečné 5.místo. 
Na poslední soutěž před prázdninami jsme se dne 25.6.2022 vydali do obce Jílovice. Soutěžilo se v požárním 
útoku a štafetě 4x60m. Starší štafetu v čase 48,91s vyhráli. V požárním útoku se jim více povedl první pokus, 
i když nebyl bez chyb a dosáhli pátého nejrychlejšího času 29,56 s. Celkově se umístili na 4.místě z osmi 
zúčastněných družstev. Mladší opět předvedli svoji sehranost a soustředěnost. Vyhráli jak štafetu (59,47s), 
tak i požární útok (31,10s). Po vyhlášení výsledků se jim tak zaslouženě houpaly zlaté medaile na krku. 
Po prázdninové soutěžní pauze se děti zúčastnily dne 20.8.2022 soutěže „O pohár starosty obce Ledce“. 
Disciplínami byla střelba ze vzduchovky a požární útok. Mladší šli nejdříve střílet a z 21 špalíků jim zbylo 
10 nesestřelených. Lepší byly jen děti z Rokytnice, kterým zbylo 8 špalíků. Starší začali požárním útokem. Zde se 
bohužel projevila nesehranost týmu, protože některé děti chyběly. Dosažený čas 33,5 s znamenal poslední 
7.místo. Ani střelba se starším nevyvedla, muška zklamala jinak velmi dobře střílející děti, výsledkem bylo 
11 nesestřelených špalíků, což byl opět nejhorší výkon dne. Starší se tak celkově umístili na posledním 7. místě. 
O to větší radost nám udělali mladší. V požárním útoku dokázali naplnit terče v čase 26,66s, což znamenalo 
2. místo. 
Do celkového hodnocení se započítal součet časů, který měly naše děti nejmenší a tím pádem získali už potřetí 
za sebou celkové 1. místo.  
Na poslední soutěž v rámci Ligy mládeže za rok 2021-2022 jsme se s dětmi dne 27.8.2022 vydali na „Hasičské 
klání“ do Křovic. Soutěže se zúčastnilo 9 družstev starších a pouze 4 družstva mladších. Soutěžní den začala obě 
naše družstva nejdříve požárními útoky. Starší se v již téměř klasickém složení umístili v útoku na 4.místě za 
dosažený čas 24,19s. Mladší požární útok vyhráli v čase 26,63s. Následovala disciplína štafeta 4x60 m, u které ale 
musela být z bezpečnostních důvodů závodníků oddělána kladina, která byla po předešlém dešti kluzká. Starším 
se štafeta povedla a čas 42,29s pro ně znamenal 2.místo v této disciplíně. Rychlejší hlídka mladších dosáhla třetího 



nejrychlejšího času 50,99s. O celkových výsledcích opět rozhodoval součet časů. Obě naše družstva se umístila 
na stupních vítězů, starší obsadili 3.místo a mladší 2.místo. 
Po vyhlášení výsledků z této soutěže proběhlo ještě celkové vyhlášení výsledků Ligy hasičské mládeže okresu 
Rychnov nad Kněžnou za rok 2021-2022. 
Zde jsme mohli opět slavit. Starší družstvo se celkově umístilo na pěkném 3.místě se ziskem 66 bodů. Mladší měli 
ale radost největší, protože se ziskem 72 bodů celý seriál soutěží ve své kategorii vyhráli a domu si odvezli další 
zlaté medaile. 
Téhož dne se děti zúčastnily ještě „Loučení s prázdninami neboli dětského dne“ konaného u nás v Houdkovicích. 
Na hřišti bylo připraveno několik stanovišť s úkoly, za jejichž splnění obdržely děti odměnu. Celé odpoledne tu 
byl k dispozici skákací hrad, na kterém se děti mohly „vyblbnout“. Mohly si nechat něco namalovat na obličej 
a pohladit si a dozvědět se něco o sovách. Celkem si dětský den užilo asi 35 dětí. Tato akce byla realizována 
za finanční podpory Královéhradeckého kraje. 
Dnem zahájení školního roku, tj. 1.9.2022 začala také nová sezóna kolektivu mladých hasičů. V rámci tréninků se 
děti připravovaly na tzv. braňáky. Učily se první pomoc, pracovat s mapou a buzolou, přelézat lano, střílet ze 
vzduchovky, vázat uzle, topografii a požární ochranu. Trénovaly i vytrvalostní běh. Dosažené vědomosti 
a dovednosti prokázaly na soutěži v Lukavici, která se uskutečnila 17.9.2022. Soutěže se mohly zúčastnit v každé 
kategorii dvě tříčlenné hlídky. Plnění úkolů na jednotlivých stanovištích tu měli, jak se již stalo zvykem, upravené. 
Soutěže se celkem zúčastnilo 19 hlídek mladších a 26 hlídek starších. V kategorii mladších si naše hlídka 
„A“ nevedla vůbec špatně, obsadila pěkné 5.místo. Hlídka „B“ byla složena z nováčků, které tvořili čerství prvňáci, 
a dokonce jedna předškolačka. I ti se vrátili po mírných rozpacích na startu po absolvování celé tratě do cíle, 
neztratili se, což byl jejich hlavní úkol. Obsadili 18.místo. Kategorie starších byla velmi vyrovnaná. Naše hlídka 
„A“ obsadila pěkné 4.místo, kdy trestné minuty získala jen na střelnici. Hlídka „B“ se nevyhnula kromě střelby ještě 
několika dalším chybám a celkově tak obsadila 21.místo. 
Hlavním závodem podzimu byl nově pojmenovaný „Závod hasičské všestrannosti a brannosti“. Ten se uskutečnil 
8.10.2022 opět v Lukavici. Výsledky z tohoto závodu se ale nebudou nikam započítávat, protože dochází 
k úpravám činnosti kolektivů mladých hasičů. Nově se bude hodnotit zvlášť „výchovně vzdělávací část“ 
a „sportovní část. Letos to byl takový nultý ročník, běželo se ještě podle starých pravidel a plnily se úkoly, na které 
jsme byli dosud zvyklí. Soutěže se zúčastnilo 21 družstev mladších a 24 starších. V každé kategorii jsme složili 
pouze jednu hlídku, protože se mnoho dětí ze zdravotních nebo jiných důvodů nemohlo zúčastnit. Mladší hlídka 
byla složena z dvou zkušených závodníků a třech prvňáčků. O to více nás potěšili. K pěknému běhu přidali pouze 
8 trestných za střelbu a 1 trestnou min. za požární ochranu a obsadili tak nádherné 3. místo. Hlídka starších také 
velice pěkně běžela, k druhému nejrychlejšímu běžeckému času přidala pouze 3 trestné minuty za střelbu 
a zaslouženě tak obsadila vynikající 1.místo. Tento závod byl poslední soutěží v roce 2022. 
Ještě, než jsme si dali s dětmi zimní přestávku, sešli jsme se na hřišti, kde jsme provedli úklid technické buňky 
a porovnali veškerý používaný materiál. Na konec dne jsme dětem objednali pizzu jako odměnu za dosažené 
výkony v uplynulém roce. 



 

Ohlédnutí za sezónou 2022 – SDH Houdkovice 
(autor: Verča Klapalová, Jana Vaněčková) 

Ohlédnutí za sezónou 2022 soutěžního družstva mužů a žen z SDH Houdkovice. 

V neděli 8. května 2022 jsme odstartovali další ročník Podorlické hasičské ligy. 
Po dvou letech nám epidemiologická situace dovolila zahájit tradičně novou sezónu v požárním sportu na domácí 
půdě v Houdkovicích. V tomto roce to je již 23. ročník konání seriálu soutěží Podorlické hasičské ligy. Na hřiště 
do Houdkovic si přijelo zazávodit 15 družstev mužů a 8 týmů žen. Účast byla velmi hojná. Lepší počasí nám 
nemohlo na tento den připadnout, sluníčko svítilo o sto šest. Jediným úkolem zdravotníka bylo tedy pobízet 
účastníky soutěže a diváky k dostatečnému pitnému režimu, neboť se celý den závodilo bez úrazu až na jedinou 
„operaci s. r. o.“, kdy bylo potřeba vytáhnout klíště. Operace se zdařila, pacient přežil. Do 23. ročníku vstupujeme 
v domácím týmů žen s novými členkami, kterými jsou Týna Janská, Verča Forejtková, Kaťa Forejtková, Káťa 
Kubátová a Nikča Malenovská. Výsledkem trénování od dubna bylo pro domácí družstvo žen krásné druhé místo 
s časem 25,73s, kdy i tento čas ve II. kole byl nejlepším časem, proto získaly i pohár SDH Houdkovice. Na prvním 
místě se umístily ženy z Kvasin a na třetím ženy z Vrbice. Ani naše družstvo mužů nezahálelo a s časem 23,25s 

získali krásné druhé místo. Na třetí 
příčce skončilo družstvo mužů ze 
Sněžného a družstvo mužů z Trnova 
si odvezolo zlatou trofej a též 
i pohár SDH Houdkovice za 
nejrychleji odběhnutý pokus ve 
druhém kole. Soutěž se uskutečnila 
za finanční podpory 
Královehradeckého kraje a dalších 
sponzorů. 
V letošním seriálu soutěží 
Podorlické hasičské ligy nás čekalo 
navštívit 11 závodů. Z každého 
závodu si bylo možné odvézt určitý 
počet bodů podle umístění. Pro 
tento ročník byla upravena 
i pravidla, prvních šest týmů bylo 
obodováno od 1-6 bodů, kdy 



6 bodů si odváželo vždy vítězné družstvo. Závodilo se od května do září a během této doby jsme navštívili mimo 
domácí půdu také Semechnice, Lodín, Sněžné, Roveň, Vrbice, Vysokov, Nahořany, Častolovice, Opočno 
a Lukavice. Prvenstvím pro konání závodů bylo pro SDH Roveň, Nahořany, Vrbice a Lodín. Z každých závodů jsme 
si odváželi bohaté zkušenosti, někdy i menší úraz, ale hlavně skvělé zážitky. 
I v tomto ročníku nechyběli určité výjimečnosti, jako tomu bylo třeba ve Sněžném, kdy družstva mužů i žen běhala 
na stejnou délku hadic a to na „2B“, terénem lehce z kopečka. 

Za to v Rovni a ve Vysokově jsme si mohli 
vyzkoušet, jak se běhá na sklopné terče, 
kdy se stačí proudem vody trefit 
doprostřed terče. Shodli jsme se i na tom, 
že není nad to mít dobré zázemí ke konání 
takové soutěže, kdy není potřeba vymetat 
vyteklou vodu na základně, zakopávat 
o různé překážky, hrany, neběhat přes 
složitý terén nebo se u kádě s vodou 
netopit v bahně, ale i tyto nepříjemnosti k 
tomu patří. Jediné, co ovlivnit nikdy 
nemůžeme je počasí. Při první soutěži 
v Houdkovicích se někdo dokonce spálil 
sluníčkem natolik, že se z toho ještě měsíc 
léčil a při skoro posledních závodech 
v Lodíně jsme byli rádi, kdo měl v autě 
deku navíc. 
Před sezónou je vždy potřeba údržba 
mašiny. I letos tomu nebylo jinak a mašina 

na sezónu byla připravena, ale bohužel závody v Rovni ukázaly, že nebyla připravena dostatečně a byly to tak 
poslední závody našeho stroje v tomto ročníku. Mašina se rozhodla sezónu ukončit dříve, než by nás napadlo. 
Při druhém kole našich mužů se poškodil motor a bylo potřeba pokus ukončit s nedosaženým časem a pokus 
byl tedy uznán jako neplatný. Nicméně, zbytek závodu s týmem žen jsme díky zapůjčené mašině z SDH Opočno 
mohli doběhnout. Byl před námi ale nelehký úkol, jak se poprat s dalšími závody. Naštěstí ještě funguje kolegiální 
pomoc a díky půjčování mašiny z SDH Sněžné jsme tak mohli doběhnout zbytek rozběhlé sezóny. Tímto patří 
veřejné poděkování mužům ze Sněžného. 
I když se už někdy zdá, že je o 
celkovém výsledku rozhodnuto, 
vždy někdo může překvapit svým 
výkonem nebo jen proto, že jim 
pokus sedne jako poklička na 
hrnec. Proto je potřeba být bdělý 
až do posledních závodů, které se 
každoročně pořádají v 
Častolovicích. I letos tomu nebylo 
jinak. V Častolovicích sice byl 
poslední závod 23. ročníku 
Podorlické hasičské ligy, ale tam 
jsme se ještě s ostatními týmy 
neviděli naposledy. Druhým rokem 
se vyhlašuje celkové umístění týmů 
v Podorlické hasičské ligy při 
slavnostním večeru, který se letos 
konal v sobotu 15. října 2022 v 
Lukavici. A protože to je slavnostní 
večer, tak jsem se podle toho 
oblékli do společenských oděvů a vyrazili. Začátek večera nemohl začít jinak než nejprve nasycením prázdných 



břich, tedy večeří, která musela být dopředu objednána, stejně tak i počet „účastníků zájezdu“. Měli jsme na výběr 
ze tří jídel, každý si zvolil dle svého gusta. 
Po naplnění hladových krků přišlo na řadu doplnění tekutin před samotným zahájením večera. Zahájení večera 
proběhlo v podobě hry „Židličky“. Kdo by neznal! Židličky jsou postavené do kruhu a počet židliček je o jednu 
méně, než počet účastníků, a tím se i po každém kole vypadnutí jednoho člena snižuje počet židliček. Z každého 
týmu jak žen, tak mužů byl vybrán jeden zástupce. Z našich týmů nás zastoupila Janča Železnovová a Luděk Ježek. 
Zástupce něžného pohlaví nám vypadla hned v začátku, ale za to ze strany mužů se Luděk udržel až skoro do 
finále, kdy zůstal poslední se dvěmi ženami a skončil tak na krásném třetím místě. 
Po úvodní hře plné smíchu přišlo na řadu už samotné vyhlášení celkového umístění týmů v 23. ročníku Podorlické 
hasičské ligy. A jak jsme tedy obstáli s družstvem mužů a žen z Houdkovic? Na to, že jsme v dubnu ani 
nepomysleli, že se tým žen rozběhá, tak se ženy s počtem 35 bodů umístily na krásném 4. místě. První místo 
získaly ženy z Vrbice s počtem bodů 56, druhé místo obsadily ženy z Vysokova s 46 b. a třetí místo patří ženám 
z Kvasin – 42 b. Ženy z Opočna, které letos také běhaly, se umístily na pátém místě s 26 b. Začátkem sezóny 
s družstvy žen běhaly ještě i ženy z Dlouhé Vsi a ke konci sezóny jsme mohli soupeřit se ženami z Chábor. Kdo 
ví, jaké výsledky by byly, kdyby nám naše mašina šlapala až do konce sezóny. Nicméně, po třech letech bylo 
potřeba také přenechat první příčku u družstev mužů i také už někomu jinému než našim mužům z Houdkovic, 
kterým se teď tři roky po sobě dařilo na výbornou. V letošním ročníku se mistry Podorlické hasičské ligy stalo 
zaslouženě družstvo mužů ze Sněžného s počtem bodů 54 b., tedy obrovský náskok před druhým místem, které 
obsadilo s počtem 35 bodů naše družstvo mužů z Houdkovic, na třetím místě skončili muži z Vrbice s 28 body. 
Za zmínku stojí čtvrté, páté a šesté místo, kdy počet bodů byl vždy pouze o jeden jediný bod. Bramborové místo 
obsadili muži z Nahořan (Nahořany-A) – 22 bodů, páté místo muži z Plačice – 21 bodů a místo šesté obsadili 
muži z Řešetovy Lhoty – 20 bodů. Po vyhlášení už jen následovala volná zábava, takže se slavilo, tančilo a pilo do 
ranních hodin. 
Úspěchy mužů a žen z Houdkovic, kterých si vážíme: 
Nejrychlejší zaběhnutý čas sezóny družstva žen je 23,52 s v Opočně, nejlepším časem sezóny družstva mužů jsou 
dvě shodná místa, a to s časem 23,19s v Častolovicích a Nahořanech. Někdy oceňovali i nejrychlejšího proudaře 
a nejrychlejší proudařku. Při závodech v Semechnicích byla vyhlášena za nejrychlejší proudařku naše členka Týna 
Janská a v Nahořanech byl vyhlášen z našich řad nejrychlejší proudař Jan Tláskal. Stát na bedně na prvním místě 
se ženám zadařilo postavit dvakrát, a to v Semechnicích a Lodíně. Muži obsadili první místo pouze v Nahořanech. 



Vzhledem k naší zapálenosti do požárního sportu jsme si mimo ligu nemohli nechat ujít i noční závodění v Bílém 
Újezdu, v Jílovicích a Tutlekách. Do Jílovic se v sobotu 25. 6. 2022 vydalo pouze družstvo mužů bez podpory 
něžného pohlaví a umístili se tak na pátém místě ze sedmi. V Bílém Újezdu se noční závody konaly v sobotu 
16. 7. 2022 a zúčastnily se už i ženy a podpora byla velmi znatelná, neboť jsme se umístili jak v kategorii žen, 
tak mužů na prvním místě. V sobotu 30. 7. 2022 se konaly noční závody v Tutlekách, kdy večer je zahájen 
ohňostrojem. Závody v Tutlekách jsou velmi známé díky specifickému kopcovitému terénu, na kterém je potřeba 
předvést své výkony, hlavně pro proudaře to je velký oříšek. Účast je vždy velmi hojná. Sjelo se na 24 týmů mužů 
a 12 týmů žen, kdy po prvním kole postoupilo do finále v kategorii mužů 10 týmů a v kategorii žen 5 týmů. 
Zadařilo se natolik, že oba týmy z Houdkovic postoupili i do finále a družstvo mužů se tak umístilo s časem 
27,95 s na prvním místě a družstvo žen na třetím místě s časem 31,87 s. 
 

Mladí hasiči z Houdkovic na bowlingu 
(autor: Jana Vaněčková) 

Poslední společnou akcí kolektivu mladých hasičů z Houdkovic v roce 2022 byl bowling, na který jsme se s dětmi 
vydali v neděli 20.11.2022 do Rychnova nad Kněžnou. Tato aktivita byla uskutečněna v rámci celoroční činnosti 
kolektivu mladých hasičů, neboť k činnosti nepatří jen účast na soutěžích, ale také jiné společné akce, které děti 
zaznamenávají do své kroniky. Na bowlingu jsme měli zamluvené všechny čtyři dráhy. Mladší děti hrály na 
drahách se „zarážkami“, aby jim „neposlušné“ koule nepadaly do žlábků. Někteří starší jim záviděli. Děti se u toho 
pěkně bavily, zvláště pěkné bylo sledovat ty nejmenší, jak jsou odhodláni vynaložit co nejvíce síly, aby koule 
vůbec doputovala až ke kuželkám. Nedělní odpoledne neskutečně rychle uteklo a všem 21 zúčastněným mladým 
hasičům nezbylo nic jiného než uvolnit dráhy dalším zájemcům. Na závěr bych chtěla poděkovat panu Cejnarovi, 
který se na tomto odpoledni podílel darem, kterým vyjádřil podporu činností v kolektivu mladých hasičů. 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Podpora Královéhradeckého kraje kolektivu mladých hasičů a družstev mužů a žen z SDH 
Houdkovice 
(autor: Jana Vaněčková) 

V roce 2022 náš sbor dobrovolných hasičů podpořil Královéhradecký kraj nejen při účasti na soutěžích, ale také 
při různých volnočasových aktivitách dětí a při pořízení a opravě materiálů, který při trénincích a soutěží 
používáme. Jednou z aktivit kolektivu mladých hasičů bylo lyžování, které se uskutečnilo 13.2.2022 na sjezdovce 
u Šerlišského mlýna v Deštném v Orlických horách. Tohoto lyžování se zúčastnilo celkem 17 dětí. V průběhu 
dubna došlo k opravě nástřikových terčů na požární útok, které slouží jak dětem, tak i dospělým. Dalšími akcemi, 
které byly realizovány za finanční podpory královéhradeckého kraje, byly soutěže dětí a dospělých, konaných na 
našem hřišti v Houdkovicích. Na soutěže byly zakoupeny poháry, věcné ceny a pro děti i medaile. Soutěžící 
a diváci mohli sledovat tyto soutěže z nově nakoupených lavic, které byly umístěny podél tratí. Dětské soutěže 
se 7.5.2022 zúčastnilo 11 družstev mladších a 11 družstev starších. O den později, tj. 8.5.2022 soutěžili dospělí, 
poměřit své dovednosti při požárních útocích přijelo 15 družstev mužů a 8 družstev žen. Dále bylo zakoupeno 
měřící kolečko, které nám ulehčilo práci při vyměřování tratí pro jednotlivé disciplíny. Z dotace byla pořízena 
i laminovačka, pomocí níž teď např. vydrží dětem učební materiály pro získání odznaků odborností nebo pro 
branné závody delší dobu. Dále byla využita při organizaci „Loučení s prázdninami neboli dětského dne, který se 
konal poslední prázdninovou sobotu, tj. 27.8.2022. Bylo zde připraveno několik stanovišť s úkoly, hojně byl 
obsazen i skákací hrad. Za splnění úkolů obdržely děti balíček s odměnou. Dětského dne se celkem zúčastnilo 
asi 35 dětí. Dále prošla údržbou a opravou i požární stříkačka.  
Vše výše uvedené bylo realizováno díky finanční podpoře z dotace Královéhradeckého kraje, kterému tímto velice 
děkujeme. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Aktivity s dětmi – SDH Záhornice – Kroužek „Záhoráček“ 
(autor: Zdena Kinzelová) 

Tábor „Z pohádky do pohádky“ 
Ve dnech 2.- 8.7. 2022 se konal tábor s tématem 
„Z pohádky do pohádky“. Byl doprovázen 
bohatým programem plných úkolů a her, 
nechyběl ani kouzelník, diskotéka, stezka 
odvahy, vodní hrátky, výlety. Na první výlet jsme 
vyrazili do Imaginária do Kostelce nad Orlicí na 
zámek, kde nás čekalo 13 komnat her a zábavy, 
následovala procházka po zámeckém parku. 
Na druhý výlet jsme vyrazili do Výtopny do 
Jaroměře, poté jsme si v parku udělali piknik 
a poobědovali. Odpoledne jsme navštívili 
Bastion NO.1 a podzemí v Jaroměři. Tábor jsme ukončili karnevalem a předáním pamětních listů. Velké 
poděkování patří manželům Samkovým za vynikající jídla, vedoucím, instruktorům a rodičům za pomoc.  

 
Expedice Apaluka  
V srpnu jsme se školními dětmi vyrazili na dvoudenní Expedici Apaluka. Sraz byl 
v Opočně na vlakovém nádraží, cílová stanice byla Česká Třebová. Z nádraží již 
pěšky do chatové oblasti, kde pro děti čekala pronajatá zahrada upravená právě 
pro danou akci. Děti si postavily stany, musely se postarat o dřevo, ohřát si vodu 
na koupání, vařit si v kotlíkách atd. Hráli jsme venkovní hry, karty, seděli u táboráku 
a užili si spoustu zábavy. Cesta zpět pěšky a vlakem a domů s novými zážitky.  
 
 

 
Večerní pohádkový les  
Dne 30. září jsme vyrazili na večerní pohádkový les do Kvasin do zámeckého 
parku. Čekalo na nás mnoho pohádkových bytostí s plněním úkolů 
a hádanek. Trasa byla moc pěkně připravená, projití trvalo cca 2 hodiny a 
děti si večer moc užily. 

 
 
 
 
 
Šipkovaná 
Páteční kroužek jsme vyrazili na šipkovanou plnou úkolů, 
hádanek a pohybu. Všichni nadšeni, super zábava. 

 
 
 
 

Halloweenská stezka odvahy 
Dne 21.10.2022 se konala Halloween stezka odvahy. Bát a projít si trasu přišlo na 35 dětí, účastnili se i rodiče 
a prarodiče. Trasa vedla zahradou s úžasnými podmínkami, doplněna halloween prvky, nechyběla strašidla, 
světelné efekty a hudba. Velice vydařená akce .  



Adventní odpoledne a rozsvícení stromečku v Houdkovicích 
(autor: Petra Brandejsová) 

První adventní víkend (26.11.2022) se v Houdkovicích návštěvníci 
Galerii H nesešli u příležitosti konání vernisáže, jak bylo po několik 
let zvykem, ale u příležitosti setkání se, posezení u kávy, čaje či 
dobrého vína, ale hlavně strávení volné chvíle s dětmi. 
Pro děti bylo připraveno kreativní vánoční tvoření – vyrobené 
ozdoby si mohly vzít domů, některé výrobky však byly určené pro 
ustrojení stromečku, který krášlí vstup do Mateřské školy 
v Houdkovicích. 

Program uvedla předsedkyně kulturní komise 
Petra Brandejsová, která přítomné seznámila 
s připraveným programem. V galerii 
a přilehlých prostorách kovárny bylo možné 
strávit celé odpoledne, které zájemcům 
zpříjemnili tři vystupující. Tematickou i vtipnou 
adventní písní pokračoval kazatel 
Ochranovského sboru Jaromír Strádal 
společně s hudebníky z Potštejna. Po hodině 
měli přítomní možnost poslechnout si pěvecké 
vystoupení Alžběty Yaghobové s doprovodem 
a v dalším vstupu jsme se nechali okouzlit 
krásnými tóny houslí v rukou Kláry Michlové. 
Celé odpoledne se neslo rovněž v duchu 
konání se jarmarku s rukodělnými výrobky – 
první houdkovický jarmark měl své kouzlo 
a uvidíme, zda se z něj stane tradice. 
Na dění v Galerii H navazovalo oblíbené 
slavnostní rozsvícení stromečku na návsi, 
kde vystoupily letos poprvé děti z Mateřské 
školy v Houdkovicích a po nich opět svým 

hlasem čarovala Bety Yaghobová. 
Nač není možné zapomenout, je 
poděkovat těm, co se na přípravě 
tohoto dne podíleli, a to zejména 
proto, že jich není mnoho. Proto 
velké díky patří Andree Dernerové, 
Kátě Dynterové a Mirce 
Kovaříčkové za výzdobu prostor 
a celkovou přípravu náplně akce 
a četné nápady. Děkujeme také 
za přípravu vyrábění pro děti, které 
se setkalo s velkým úspěchem – 
díky patří Pavle Píčové, Kátě 

Dynterové a Verče Kališové. O ozvučení se staral Filip Yaghob a Rostislav Hekera. Výborný guláš, který mnozí 



měli možnost na návsi ochutnat, byl zásluhou Petra Rohleny, Jirky Brandejse a Libora Červinky. Díky patří i dalším, 
avšak není možné zde všechny jmenovitě uvádět. 
Zda se akce podařila, necháme na zhodnocení přítomných. „Jen jedno jediné je jisté – svařené víno je všem 
blízké.“ 

  
Rozsvícení vánočních stromků na Velké a Malé 
Záhornici 
(autor: Petra Hartmanová) 

V pátek 25. listopadu proběhlo tradiční rozsvícení 
vánočního stromku před hasičskou zbrojnicí na Velké 
Záhornici. Vystoupením spoluobčany potěšila Meda 
Jedličková, která zahrála na klávesy a následně zazpívala 
paní Jurášková a pan Jurášek z Opočna. Občerstvení bylo 
připraveno "ŽENAMI ZE ZÁHORNICE". 

 
V sobotu 26. listopadu byl také rozsvícen váčnoční stromek 
u autobusové zastávky na Malé Záhornici. Slavnostní pozdní 
odpoledne pořádal místní Sbor dobrovolných hasičů 
ze Záhornice a spoluobčané. 
 
Mikuláš v Zádolí a rozsvícení stromečku 
(autor: Míla Machačová) 
V neděli 4. prosince navštívila děti v Zádolí družina – Mikuláš, 
andělé a čert. Děti si nazdobily perníčky a byly podarovány 
dárečky. Před Savoyem jsme společně rozsvítili stromeček. 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 



Mikuláš, anděl a čerti  
V pondělí 5. prosince zavítala čertovská družina s Mikulášem a andělem do našich obcí.  

 

Rozsvícení vánočního stromku v Trnově 
První adventní neděli (27.11.2022) proběhlo slavnostní rozsvícení 
vánočního stromku vedle Hostince U Zárybnických v Trnově. 
Vystoupením nás potěšily děti z MŠ Houdkovice a Žesťové 
sdružení z Dobrušky. Starostka obce popřála krásné svátky, klidný 
předvánoční čas, a hlavně mnoho zdraví do nového roku. Pro 
spoluobčany bylo připraveno drobné občerstvení.  



Zprávičky z Mateřské školy Houdkovice 

(autor: Bc. Erika Cigánková, ředitelka MŠ) 

V naší mateřské škole se událo několik změn, které vedou k zefektivnění výchovně vzdělávacího procesu. Došlo 
k prodloužení provozní doby, což nejvíce oceňují rodiče. Třídy byly odděleny na odpočinek, a tak v každé třídě 
je dostatek prostoru na individuální přístup. Ve školce díky tomu vznikla místnost na rozvoj pohybových 
dovedností, kterou plánujeme postupně dovybavovat. Jako první zde bude „válečková skluzavka“, na kterou se 
nám povedlo vybrat dostatek finančních prostředků z vánočního jarmarku. Naše mateřská škola pořádala během 
roku několik akcí: stopovanou, přespání předškoláků v mateřské škole a kdo zvládl, mohl být pasován na školáka 
panem rytířem. Neminula nás také lesní pedagogika v oboře, spojená s návštěvou dětského hřiště v Opočně. 
Podívali jsme se také do „Perníkové chaloupky“ v Pardubicích a projeli se zdejším vláčkem na Kunětickou horu. 
Provoz mateřské školy o letních prázdninách byl letos zajištěn až do 22. července a v tomto týdnu mohly využít 
naši školku také děti z Mateřské školy Voděrady. Naše děti mohly v srpnu také využít týdenního provozu sousední 
mateřské školy. Doufám, že i nadále vytrváme v této „sousedské výpomoci“, za kterou jsem moc ráda. Pro rodiče 
s dětmi byla na podzim vytvořena podzimní stezka s názvem „Světýlkohraní.“ Na akci se podíleli děti společně se 
svými rodiči, když nám pomohli ozdobit školku různými strašáky z dýní, nebo jiných lucerniček. Paní učitelky se 
převlékly za strašidla a přichystaly si úkoly pro děti. Na závěr akce čekalo na všechny drobné občerstvení v jídelně 
naší mateřské školy. V MŠ se uskutečnil také projektový den na téma „Ptáčci.“ Projektový den byl uskutečněn 
v programu OP JAK, do kterého je naše MŠ nově 
zapojena. Díky zapojení do projektu máme také 
novou posilu v týmu – školní asistentku paní 
Miroslavu Dohnalovou. Další posilou týmu je také 
naše nová paní kuchařka a vedoucí stravování, paní 
Gabriela Kubalová. Ta vystřídala paní Jitku 
Vuršrovou, která ve školce působila, a já jí děkuji za 
její dlouholetou práci pro MŠ. 
Konec roku se pomalinku přibližuje, ale my máme 
plánů stále dost! Určitě se na nás přijde do školky 
podívat Mikuláš se svou družinou. Ve středu 
14. prosince se uskuteční také vánoční workshop, 
kde děti společně s rodiči budou plnit didaktické 
úkoly.  
Poté v úterý 20. prosince k nám snad zavítá také 
Ježíšek a nadělí dětem něco pěkného. 
Na závěr mi dovolte poděkovat, protože si myslím, 
že by ani v dnešní době nikdo neměl zapomínat 
na tzv. tři „P“ – Pozdravit, Poprosit a Poděkovat. 
Bohužel, jako by se slušnost ale z naší společnosti 
vytrácela. A jelikož jsem ředitelka předškolního 
zařízení, musím jít příkladem. Ze srdce děkuji 
celému kolektivu, který ve školce mám a který se 
nám povedl vytvořit, ať už to bylo sebe víc těžké – 
o to více si toho ale vážím. Tady musím jmenovat 
konkrétně a poděkovat: Lence, Pavlíně, Lucce T., Gabče, Mirce a Lucce G., která naše řady opouští a jde pracovat 
mimo školství. Holky odvedly opravdu kus dobré práce! Děkuji všem rodičům a dětem, kteří spolupracují 
a podporují naši MŠ. Děkuji našemu zřizovateli, který nás podporuje nejen finančně, ale zejména je to opravdu 
partner při řešení všech problémů a radostí. Děkuji dobrovolným hasičům Trnov a Houdkovice, kteří dali finanční 
sponzorský dar. Sponzorský dar věnovala také firma Zeas Trnov, které moc děkuji. Děkuji všem, kteří jakkoli 
podpořili naši školku, někdo finančně, někdo materiálně a někdo vyjádřil podporu jako takovou, když slovně 
ocenil naši práci. 
Ráda bych Vám popřála příjemné prožití vánočních svátků, ať se Vám splní to, co si opravdu ze srdce přejete. 
Dětem přeji klidné rodiče, kteří najdou chvilku na společné hraní. To je pro děti totiž jeden z dárků, který se zabalit 
nedá, přitom cenu má zlata! Ještě jednu věc mám na srdci, neberme, prosím všechno tak vážně a udělejme si 



srandu také sami ze sebe. Do nového roku Vám přeji hlavně hodně zdraví, štěstí, rodinné pohody a hoooodně 
smíchu.         Šťastné Vánoce a celý nový rok 2023! 
 

Vánoční program 

Římskokatolická farnost – děkanství Opočno, P. Mgr. Filip Foltán 

Prosinec má vždy nádech, ve kterém si více uvědomujeme, co pro nás lidi kolem nás znamenají.  Možná je to 
také čas, kdy si můžeme opět říct „promiň“ – protože to je jedna z největších forem projevu lásky. Že mi o druhého 
jde více než o mé vlastní ego. Tím můžeme některé nalomené, rozbité vztahy opět urovnat.  
K vánoční atmosféře jsme pro vás připravili ve spolupráci s mnohými dalšími několik programů.  
 
Zátiší před kostelem: 
Velký betlém, který bude opět zdobit prostranství před kostelem na Trčkově náměstí, bude upraven, aby na něj 
nepršelo a mohli jste si udělat pěknou vánoční fotku. Adventní věnec bude letos na zahrádce před 
zrekonstruovanou kaplankou. Během Vánoc bude za sklem foyer děkanského kostela k vidění náš tradiční 
historický betlém a budete si moci prohlédnout vánočně nazdobený kostel.  
 
Adventní a vánoční koncerty na území našich farností: 
Kromě těchto aktivit nám adventní a vánoční atmosféru zpestří nejrůznější koncerty: 26. 12. bude ve Voděradech 
v kostele v 16.00 Rybová mše vánoční v podání Polyfonního sdružení z Police nad Metují a u nás v děkanském 
kostele 27. 12. v 18.00 již tradičně pod taktovkou Rychnovského chrámového sboru. Celé vánoční období 
zakončíme v děkanském kostele 8. 1. v 16.00 koncertem ženského pěveckého sboru Vlasta s doprovodem našeho 
skvělého varhaníka Mgr. Lukáše Koblásy. Také vystoupí ukrajinská sopranistka Světlana Hordieieva.  
 
Tříkrálová sbírka: 
K vánočním svátkům a počátku nového roku patří již tradičně sbírka pro Charitu a potřeby nemocných v našem 
okolí. K tomu je jistě samostatný článek. Jen chci tuto akci podpořit a upřesnit, že tradičně začne žehnáním 
koledníkům v děkanském kostele 7. 1. Jsem moc rád, že to není pouze akce o „vybíraní peněz“, ale také naše děti 
a mládež koledují rádi a vytvářejí milé společenství.  
 
Vánoční bohoslužby: 
Na Štědrý den bude tradičně vánoční bohoslužba v děkanském kostele v 16.00 
Na Boží hod vánoční bude poutní mše v klášterním kostele Narození Páně v 9.30 
Na svátek sv. Štěpána 26. 12. bude mše sv. v děkanském kostele v 9.30. Při této mši zazpívá chrámový sbor 
z Dobrušky Missu Pastoralis D dur od Františka Xavera Brixiho. 
Na konci roku 31. 12. poděkujeme za letošní rok bohoslužbou v 16.00 v děkanském kostele. 
Na Nový rok 1. 1. 2023 bude novoroční bohoslužba v 9.30 v děkanském kostele.  
Na „Tři Krále“ 6. 1.2023 v 18.00 v klášterním kostele a na konec vánočního období 8. 1. v 9.30 v děkanském 
kostele.  
 
Těším se na setkání s vámi a všem nám přeji pokojné svátky Pánova narození, aby Pokoj, který vyzařuje 
z jednoduchého betlémského prostředí naplní i naše srdce a domovy.  
A ať nový rok je pro nás novou nadějí, že svět – minimálně kolem nás – bude pokojnější, lepší. K tomu může 
přispět každý z nás.  
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